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A Mesa do Parlamento, na reunión do 24 de outubro de

2011, adoptou os seguintes acordos

4. Procedementos de información
4.3. Preguntas
4.3.3. Preguntas para resposta por escrito

Admisión a trámite e publicación 

- 08/5PRE-6806(72161)

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia

Acuña do Campo, María Carmen e 3 deputados máis

Sobre as subvencións e achegas directas concedidas pola

Xunta de Galicia ao pequeno comercio da cidade e da pro-

vincia de Ourense nos exercicios orzamentarios de 2008,

2009, 2010 e 2011

- 08/5PRE-6807(72167)

Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego

Branco Parga, Carlos Fernando e Adán Villamarín, María do

Carme

Sobre a modificación levada a cabo no menú escolar do

Colexio Público Integrado San Sadurniño, no concello coru-

ñés de San Sadurniño, así como as razóns da demora e as

previsións da Consellería de Educación e Ordenación Uni-

versitaria respecto da cobertura nel da baixa dunha auxiliar

de cociña 

- 08/5PRE-6809(72203)

Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego

Lobeira Domínguez, Bieito

Sobre as medidas previstas pola Secretaría Xeral de Política

Lingüística perante a Axencia Tributaria para posibilitar a

realización en galego das xestións co devendito organismo

- 08/5PRE-6810(72215)

Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego

Viéitez Alonso, Henrique e 2 deputados máis

Sobre o estado do expediente sancionador relacionado coa

restauración da legalidade urbanística pola construción

dunha edificación na Rúa do Pazo, nº 12, na parroquia de

Bouzas, no concello de Vigo

- 08/5PRE-6811(72216)

Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego

Viéitez Alonso, Henrique

Sobre o accidente laboral sufrido por un traballador o día 13

de outubro de 2011 no polígono das Lagoas, no concello de

Narón

- 08/5PRE-6812(72225)

Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego

Adán Villamarín, María do Carme e 3 deputados máis

Sobre a autorización de novas unidades para o colexio Mon-

tespiño, da Coruña, a aplicación de recortes no ensino

público co fin de optimizar recursos mentres se incrementan

os concertos no ensino privado e a concesión de fondos a

colexios que segregan o alumnado por xénero

- 08/5PRE-6814(72232)

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia

Caride Estévez, María José e 3 deputados máis

Sobre os datos referidos ás condicións de saída dos ex direc-

tivos de Novacaixagalicia e a súa autorización

- 08/5PRE-6815(72258)

Grupo Parlamentario Popular de Galicia

Álvarez Chao, María Emma

Sobre o desenvolvemento do proxecto denominado Rutas

agroalimentarias de Galicia, co que participa Galicia no pro-

xecto comunitario Cantata 2

- 08/5PRE-6816(72272)

Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego

Adán Villamarín, María do Carme e Lobeira Domínguez,

Bieito

Sobre as medidas e o prazo previsto polo Goberno galego

para a dotación do persoal necesario ao Instituto de Ensi-

nanza Secundaria da Illa de Arousa, así como para a amplia-

ción das súas instalacións

- 08/5PRE-6817(72287)

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia

Fernández López, Miguel Angel e 3 deputados máis

Sobre as actuacións levadas a cabo pola Consellería de Tra-

ballo e Benestar respecto da denuncia presentada por unha

central sindical diante da Inspección de Traballo en relación

cos despedimentos supostamente irregulares de traballado-

res realizados por unha empresa do Porriño

- 08/5PRE-6818(72289)

Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
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Parga Núñez, Manuel

Sobre as xestións e/ou solicitudes realizadas polos promoto-

res do Proxecto sectorial Cidade Verde de Guitiriz diante da

Xunta de Galicia, a colaboración ou participación prevista

nel e a fase de tramitación na que se atopa, así como a posta

en funcionamento das actuacións que inclúe

- 08/5PRE-6819(72290)

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia

Fernández López, Miguel Angel e 3 deputados máis

Sobre as medidas de apoio da Consellería de Traballo e

Benestar e as subvencións concedidas polo Goberno galego

ao sector da transformación da madeira 

- 08/5PRE-6820(72291)

Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego

Branco Parga, Carlos Fernando e Adán Villamarín, María do

Carme

Sobre os compromisos adquiridos pola Xunta de Galicia, así

como polo Concello de Ares, no convenio asinado para a

execución das obras de ampliación do Colexio Público Inte-

grado Conde de Fenosa, de Ares, os datos referidos á situa-

ción na que se atopa a súa tramitación e materialización e as

previsións ao respecto

- 08/5PRE-6821(72306)

Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego

Viéitez Alonso, Henrique e Parga Núñez, Manuel

Sobre os datos referidos ás subvencións ou axudas concedi-

das pola Xunta de Galicia á empresa Muebles Hermida

desde o ano 2004, así como as obrigas que implicaban cada

unha delas

- 08/5PRE-6822(72309)

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia

Lage Tuñas, José Manuel

Sobre a cobertura dada ás manifestacións do día 15 de outu-

bro de 2011 nas cidades galegas nos informativos da TVG

do día seguinte

- 08/5PRE-6823(72310)

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia

Lage Tuñas, José Manuel

Sobre a cobertura dada ás manifestacións do día 15 de outu-

bro de 2011 nas cidades galegas nos informativos da TVG

dese día

- 08/5PRE-6824(72314)

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia

Cajide Hervés, María del Carmen e 3 deputados máis

Sobre as medidas que está a levar a cabo o Goberno galego

para mitigar os graves déficits nutricionais que padecen

milleiros de persoas nos países do Terceiro Mundo, o orza-

mento destinado con base no comprometido no II Plan direc-

tor da cooperación galega para o desenvolvemento co

obxectivo de contribuír á loita contra a pobreza, e a inciden-

cia nela dos recortes levados a cabo na oitava lexislatura

- 08/5PRE-6825(72318)

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia

Cajide Hervés, María del Carmen e 3 deputados máis

Sobre a opinión do Goberno galego respecto da Lei 35/2011,

do 4 de outubro, sobre a titularidade compartida das explo-

tacións agrarias, a actuación prevista ante a súa implementa-

ción e as súas repercusións para as mulleres galegas, así

como as actuacións específicas levadas a cabo na oitava

lexislatura para a igualdade de mulleres e homes no medio

rural e a colaboración coas súas asociacións

- 08/5PRE-6826(72321)

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia

Francisco Rivera, Juan Carlos

Sobre a actuación do Servizo 112 no accidente sufrido por

unha avioneta o día 2 de outubro de 2011 mentres realizaba

labores de extinción de incendios forestais no lugar de Arcu-

celos, no concello ourensán de Laza, no que faleceu o seu

piloto

- 08/5PRE-6827(72341)

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia

Fernández Leiceaga, Xoaquín María e 3 deputados máis

Sobre a contía do aforro derivado da aplicación da Lei

12/2010, do 22 de decembro, de racionalización do gasto na

prestación farmacéutica da Comunidade Autónoma de Gali-

cia, as partidas orzamentarias ás que foi destinado e as medi-

das concretas en atención hospitalaria ou en atención prima-

ria levadas a cabo con el

- 08/5PRE-6828(72343)

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia

Rego González, Ismael e Gallego Lomba, José Manuel

Sobre a actuación institucional de distintos departamentos

da Xunta de Galicia en relación co concello de Viveiro,
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nomeadamente coa concesión do seu  porto deportivo, os

novos servizos que se lles están a prestar aos seus usuarios e

o investimento previsto nel para mellorar o seu equipamento

e as súas dotacións

- 08/5PRE-6829(72357)

Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego

Branco Parga, Carlos Fernando e Parga Núñez, Manuel

Sobre a situación na que se atopa o edificio do cine Zárate,

no concello de Mugardos, cedido á Xunta de Galicia para a

súa conversión nun centro de día, os prazos previstos para o

inicio e a entrada en funcionamento das obras, así como o

investimento que vai realizar a Consellería de Traballo e

Benestar nesta actuación

- 08/5PRE-6830(72372)

Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego

Lobeira Domínguez, Bieito

Sobre as medidas que vai adoptar a Secretaría Xeral de Polí-

tica Lingüística para defender a aplicación da toponimia ofi-

cial galega na enciclopedia virtual Wikipedia

- 08/5PRE-6831(72381)

Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego

Bouza Santiago, Ana Luisa e 2 deputados máis

Sobre os datos referidos ás vivendas adquiridas polo Ins-

tituto Galego de Vivenda e Solo no casco histórico de

Betanzos para a súa rehabilitación e as actuacións previs-

tas nelas

- 08/5PRE-6832(72386)

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia

Fernández Leiceaga, Xoaquín María e 3 deputados máis

Sobre o prazo e as medidas previstas pola Xunta de Galicia

para resolver a situación do servizo de transporte escolar no

Instituto de Ensinanza Secundaria Punta Cadieira, no conce-

llo de Cedeira, así como sobre a información ao respecto á

comunidade educativa, nomeadamente ás nais e aos pais do

alumnado

- 08/5PRE-6833(72389)

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia

Lage Tuñas, José Manuel e Pose Mesura, Modesto

Sobre o prazo previsto polo Goberno galego para o inicio

das obras de construción do centro de saúde de Buño, no

concello coruñés de Malpica

- 08/5PRE-6834(72394)

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia

Verdes Gil, Sonia

Sobre os datos referidos á vaga incendios forestais rexistrada

en Galicia desde o inicio do mes de outubro de 2011, nome-

adamente na provincia de Ourense, a valoración, as actua-

cións e a información achegada pola Xunta de Galicia ao

respecto, así como as medidas previstas para evitar as esco-

rrentías e loitar contra a erosión

- 08/5PRE-6835(72407)

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia

Burgo López, María Concepción e 2 deputados máis

Sobre as razóns da Consellería de Medio Ambiente, Terri-

torio e Infraestruturas para non contratar conxuntamente

a elaboración do proxecto e a dirección das obras do audi-

torio da cidade de Lugo, segundo os termos do prego de

condicións do concurso de ideas aberto para a súa cons-

trución

- 08/5PRE-6836(72409)

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia

Méndez Romeu, José Luis

Sobre os datos de demanda que avalan a autorización admi-

nistrativa para a posta en funcionamento de oito unidades no

colexio Montespiño, no concello de Culleredo, as previsións

de outorgamento a este centro de concerto educativo e os

datos referidos ás prazas que se van crear, así como o prazo

de construción dos dous centros de ensino que demanda o

concello

- 08/5PRE-6837(72411)

Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego

Aymerich Cano, Carlos Ignacio e Viéitez Alonso, Henrique

Sobre as medidas adoptadas ou previstas pola Xunta de

Galicia para asegurar o cumprimento dos requisitos estable-

cidos na Orde do 30 de decembro de 2010 polo persoal de

pronto auxilio e polos socorristas contratados polo Concello

de Fisterra 

- 08/5PRE-6838(72415)

Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego

Aymerich Cano, Carlos Ignacio e Parga Núñez, Manuel

Sobre as medidas que vai adoptar a Xunta de Galicia res-

pecto das supostas irregularidades detectadas na construción

dunha escola infantil no concello de Fisterra
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- 08/5PRE-6839(72417)

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia

Verdes Gil, Sonia

Sobre o custo da edición e distribución do número un dunha

revista da Consellería do Medio Rural 2011 que pretende ser

unha guía de uso para os que viven, traballan e se interesan

por ese medio, a partida orzamentaria consignada para este

fin e os seus destinatarios, así como os obxectivos, a conti-

nuación e a valoración da súa publicación

- 08/5PRE-6840(72426)

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia

Sestayo Doce, Beatriz

Sobre a demora media de resolución dos expedientes de

recoñecemento da dependencia e os datos referidos a estes

- 08/5PRE-6841(72432)

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia

Acuña do Campo, María Carmen e 4 deputados máis

Sobre a opinión do Goberno galego respecto da necesidade

dun maior número de camas no Complexo Hospitalario de

Ourense para a prestación dunha mellor atención á poboa-

ción

- 08/5PRE-6842(72433)

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia

Acuña do Campo, María Carmen e 4 deputados máis

Sobre o número de profesionais, no conxunto dos hospitais

públicos da sanidade galega, que se declararon obxectores

de conciencia diante da entrada en vigor da Lei orgánica

2/2010, do 3 de marzo, de saúde sexual e reprodutiva e da

interrupción voluntaria do embarazo, e as posibilidades exis-

tentes de atención das solicitudes 

- 08/5PRE-6843(72434)

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia

Acuña do Campo, María Carmen e Pose Mesura, Modesto

Sobre o número de camas de psiquiatría e de medicina

interna que se suprimirían no Complexo Hospitalario de

Ourense co pechamento do Hospital Psiquiátrico de Toén

- 08/5PRE-6844(72435)

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia

Acuña do Campo, María Carmen e Pose Mesura, Modesto

Sobre a opinión da Consellería de Sanidade respecto da

necesidade de aumentar o número de fisioterapeutas do Ser-

vizo de Rehabilitación do Hospital Comarcal de Valdeorras,

e, se é o caso, sobre o prazo previsto ao respecto

- 08/5PRE-6845(72436)

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia

Acuña do Campo, María Carmen e Pose Mesura, Modesto

Sobre a opinión da Consellería de Sanidade respecto da

posible repercusión na habitual falta de camas do Complexo

Hospitalario de Ourense do anunciado pechamento do Hos-

pital de Toén e do traslado dos enfermos psiquiátricos ao

Hospital de Piñor

- 08/5PRE-6846(72437)

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia

Acuña do Campo, María Carmen

Sobre as medidas específicas que vai implantar o Goberno

galego para paliar as repercusións da crise económica nas

minas da comarca de Valdeorras

- 08/5PRE-6847(72440)

Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego

Lobeira Domínguez, Bieito

Sobre as medidas que se van adoptar para incrementar a pre-

senza da lingua galega nos medios de comunicación de titu-

laridade privada

- 08/5PRE-6848(72465)

Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego

Aymerich Cano, Carlos Ignacio

Sobre as medidas que vai adoptar o Goberno galego para

garantir a continuidade da obra social de Novacaixagalicia,

as cautelas adoptadas para ese fin antes da autorización da

súa conversión en banco e a súa intención respecto do man-

temento dun investimento medio nela non inferior ao dos

últimos cinco anos

- 08/5PRE-6849(72467)

Grupo Parlamentario Popular de Galicia

Álvarez Chao, María Emma

Sobre o alcance e as previsións de continuación da campaña

de información da Consellería do Medio Rural e do Instituto

Galego para a Saúde e a Seguridade Laboral referida ao uso

da maquinaria agrícola, os motivos dos accidentes mortais

producidos no agro relacionados cos tractores agrícolas, así

como as inspeccións obrigatorias que teñen que superar e os

requisitos para a súa condución
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- 08/5PRE-6850(72472)

Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego

Paz Franco, María Tereixa

Sobre o impacto da vaga de incendios forestais producida en

Galicia desde os primeiros días do mes de outubro de 2011

na actividade gandeira de aproveitamento do monte para o

pastoreo e as medidas que se van adoptar para paliar os

danos ocasionados

- 08/5PRE-6852(72496)

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia

Burgo López, María Concepción e 3 deputados máis

Sobre as razóns e as consecuencias da anulación pola Con-

sellería de Cultura e Turismo das axudas convocadas para as

asociacións, fundacións e entidades culturais, para o seu fun-

cionamento e para a realización dos seus programas e das

súas actividades

- 08/5PRE-6853(72503)

Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego

Adán Villamarín, María do Carme e Bouza Santiago, Ana

Luisa

Sobre a sobrecarga de traballo existente no centro de saúde

de Tui, nomeadamente no servizo de pediatría, a supresión

nel das revisións a nenos maiores de dous anos e as previ-

sións da Consellería de Sanidade respecto da contratación

dun novo pediatra para ese centro 

- 08/5PRE-6857(72540)

Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego

Branco Parga, Carlos Fernando e Táboas Veleiro, María

Teresa

Sobre a actuación prevista pola Consellería de Economía e

Industria respecto do rexeitamento polo Concello de Coto-

bade das concesións de explotación Covas 3079 e Lousa

3080 nese concello, a relación existente entre elas, así como

os datos referidos ás alegacións presentadas

- 08/5PRE-6858(72546)

Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego

Pontón Mondelo, Ana Belén e Bouza Santiago, Ana Luisa

Sobre as razóns da demora e os prazos previstos pola Xunta

de Galicia para a licitación, o inicio e o remate das obras de

construción dos centros de saúde das Galeras e Conxo, no

concello de Santiago de Compostela

- 08/5PRE-6859(72578)

Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego

Lobeira Domínguez, Bieito e 2 deputados máis

Sobre as previsións de futuro do Museo do Mar de Galicia

- 08/5PRE-6860(72583)

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia

Lage Tuñas, José Manuel e 2 deputados máis

Sobre a viaxe a Madrid do delegado territorial da Xunta de

Galicia en Ourense, o día 18 de outubro de 2011, en plena

vaga de incendios forestais, para acudir a un evento de

carácter lúdico-deportivo 

- 08/5PRE-6932(73226)

Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego

Adán Villamarín, María do Carme

Sobre o número de centros que solicitaron os contratos-pro-

grama regulados na Resolución do 26 de maio de 2011, da

Dirección Xeral de Educación, Formación Profesional e

Innovación Educativa, o orzamento que se vai destinar para

ese fin e o prazo previsto para a comunicación aos centros

da resolución das solicitudes

- 08/5PRE-6933(73227)

Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego

Adán Villamarín, María do Carme

Sobre os datos referidos aos idiomas ensinados, así como á

matriculación nas escolas oficiais de idiomas

Santiago de Compostela, 25 de novembro de 2011

José Manuel Baltar Blanco

Vicepresidente 1.º
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PARLAMENTO DE GALICIA 
REXISTRO XERAL ENTRADA 
Data asento: 14/10/2011 09:30 

N° Rexistro: 72161 
Data envió: 13/10/2011 18:35:38.960 

il§ Grupo Parlamentario 

Á Mesa do Parlamento 

Carmen Acuña do Campo, Pablo Xabier López Vidal, Juan Carlos 
Francisco Rivera e María Quintas Alvarez, deputadas e deputados 

partido dos pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao 
de Galicia

 abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan 
ante esa Mesa a seguinte Pregunta para a súa resposta por escrito. 

Cales foron as subvencións e as achegas directas ao pequeño comercio de 
Ourense e a súa provincia nos exercicios orzamentarios dos anos 2008, 
2009, 2010e2011? 

Pazo do Parlamento, 13 de outubro de 2011 

Asdo.: Carmen Acuña do Campo 
Pablo Xabier López Vidal 
Juan Carlos Francisco Rivera 
María Quintas Alvarez 

Deputadas e deputados do G.P. dos Socialistas de Galicia 

Asinado dixitalmente por: 

María del Carmen Acuña do Campo na data 13/10/2011 18:34:23 

Pablo Xabier López Vidal na data 13/10/2011 18:34:27 

Juan Carlos Francisco Rivera na data 13/10/2011 18:34:34 

Maria Remedios Quintas Alvarez na data 13/10/2011 18:34:39 

Rúa do Hórreo, s/n Parlamento de Galicia. Tino: 981 551 530 - Fax: 981 551 418 • 15702 S A N T I A G O D E C O M P O S T E L A gp-socialista@parlamentodegalicia.es 
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PARLAMENTO DE GALICIA 
REXISTRO XERAL ENTRADA 
Data asento: 14/10/2011 09:30 

N° Rexistro: 72167 
Data envió: 13/10/2011 18:50:34.489 

OFICINA PARLAMENTAR 
Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 
Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.es 
15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

Á Mesa do Parlamento 

Fernando Branco Parga e María do Carme Adán Villamarín, deputado e 

deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta 

escrita. 

O pasado 10 de outubro, a Directora do CPI San Sadurniño (no Concello de 

San Sadurniño- A Coruña), remitía unha comunicación ás nais e pais do alumnado, 

informándolles da variación no menú do comedor escolar, pasando de dous pratos e 

sobremesa a só un prato e sobremesa. 

Actualmente fan uso deste comedor escolar 320 nenos e nenas, e conta cun 

cadro de persoal dunha cociñeira e tres auxiliares. 

Desde o pasado 3 de outubro hai unha auxiliar con incapacidade temporal e 

aínda que a súa substitución foi reclamada pola Dirección de centro, non foi cuberta e 

o resto de persoal de cociña está facendo un esforzó excepcional, que non poden nin 

debe manterse no tempo. 

Por iso, a lentitude da Consellaría de Educación para solucionar esta situación 

xa repercute negativamente nos nenos e nenas, que non reciben un servizo de 

alimentación axeitado. 

Por este motivo, o Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego formula 

as seguintes preguntas: 
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PARLAMENTO DE GALICIA 
REXISTRO XERAL ENTRADA 
Data asento: 14/10/2011 09:30 

N° Rexistro: 72167 
Data envió: 13/10/2011 18:50:34.489 

OFICINA PARLAMENTAR 
Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 
Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.es 
15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

1 .a) É coñecedora a Consellaría de Educación desta situación? 

2. a) Considera correcto que no comedor escolar do CPI San Sadurniño só teñan 

un prato e sobremesa? 

3. a) Están cubertas as necesidades dos nenos e nenas deste CPI que teñan algún 

tipo de intolerancia alimentaria? 

4. a) Está previsto cubrir a baixa por incapacidade temporal dunha auxiliar de 

cociña? 

5. a) Cando? 

6. a) Cal é o motivo dos retrasos nestas coberturas de baixas, cando outros anos 

facíase de xeito case automático? 

Santiago de Compostela, 13 de outubro de 2011. 

Asdo.: Fernando Branco Parga 

María do Carme Adán Villamarín 

Deputado e deputada do G.P. do BNG. 

Asinado dixitalmente por: 
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PARLAMENTO DE GALICIA 
REXISTRO XERAL ENTRADA 
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N° Rexistro: 72167 
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Fernando Branco Parga na data 13/10/2011 18:34:37 

Maria do Carme Adán Villamarín na data 13/10/2011 18:34:42 
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PARLAMENTO DE GALICIA 
REXISTRO XERAL ENTRADA 
Data asento: 14/10/2011 11:34 

N° Rexistro: 72203 
Data envió: 14/10/2011 11:34:30.467 

OFICINA PARLAMENTAR 
Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 
Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.es 
15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

Á Mesa do Parlamento 

Bieito Lobeira Domínguez, deputado do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do Regulamento da Cámara, presenta a 

seguinte Pregunta, para a súa resposta escrita, relativa á exclusión da lingua galega 

que practica a Axencia Tributaria ñas xestións realizadas en territorio galego. 

A Axencia Tributaria, vinculada ao Ministerio de Economía e Facenda do 

Gobernó español, impide o exercicio do dereito de galegas e galegos a realizaren 

xestións no idioma propio (e oficial) de Galiza. 

Esta actitude lingüística, belixerante co galego, conculca a legalidade 

vigorante na materia. Non é de recibo, non é democrático nin legal, que un galego ou 

galega non poida acceder a formularios en galego, recibir atención en galego, ou 

notificacións oficiáis neste idioma se proceden da Axencia Tributaria. Até a 

documentación expedida por este organismo oficial, caso das tarxetas de 

identificación fiscal, exclúen e laminan absolutamente a lingua galega. Tampouco o 

site web oficial da Axencia Tributaria permite tramitar en galego ningún tipo de 

solicitude ou comunicación. 

Estas son as razóns que levan ao B N G a formular as seguintes preguntas para a 

súa resposta escrita: 

1.a) Ten previsto a Secretaria Xeral de Política Lingüística pór en marcha 

algunha iniciativa ou medida, perante a Axencia Tributaria, para defender o dereito 

de galegas e galegos a nos expresar en galego nesa institución? 
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2.a) En caso positivo, en que consistirá e en que prazo se fará efectiva? 

Santiago de Compostela, 14 de outubro de 2011. 

Asdo.: Bieito Lobeira Domínguez 

Deputado do G.P. do BNG. 

Asinado dixitalmente por: 

Bieito Lobeira Domínguez na data 14/10/2011 11:32:57 
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Á Mesa do Parlamento 

Henrique Viéitez Alonso, Carme Adán Villamarín e Teresa Táboas 

Veleiro, deputado e deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista 

Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a 

seguinte Pregunta para a súa resposta por escrito, dirixida ao Gobernó 

Galego, relativa ao estado do expediente sancionador relacionado coa 

restauración da legalidade urbanística pola construción dunha edificación na Rúa 

do Pazo, 12, Bouzas no concello de Vigo. 

Con data 27 de abril do 2007, a delegada provincial da anterior 

Consellería de Política Territorial, Obras Públicas e Transportes, hoxe 

Consellería de Medio Ambiente, Territorio e Infraestruturas, acordou incoar 

expediente sancionador e de restitución e reposición da legalidade urbanística 

como consecuencia dunha construción dunha edificación na Rúa do Pazo, 12, na 

parroquia de Bouzas e no concello de Vigo por dentro da zona de servidume de 

protección do dominio público marítimo-terrestre e carecer da preceptiva 

autorización para a realización de ditas obras. 

Pasados catro anos e medio e sigue sen resolverse é polo que formulamos 

as seguintes preguntas para a súa resposta por escrito dende o Grupo Parlamentar 

do Bloque Nacionalista Galego: 

I a) Cales foron as actuacións feitas polo Gobernó galego para restituir 

a legalidade urbanística vulnerada?. 

2a) Cal é a razón de que ata agora non se teña resolto o expediente e 

restituida a legalidade urbanística?. 
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3a) Que medidas vai desenvolver o Gobernó para concluir dito 

expediente?. 

4a) Cal é o prazo que se ten marcado?. 

Santiago de Compostela, 14 de outubro do 2010 

Asdo. Henrique Viéitez Alonso 

Carme Adán Villamarín 

Teresa Táboas Veleiro 

Deputado e Deputadas do G.P. do B N G 

Asinado dixitalmente por: 

Henrique Viéitez Alonso na data 14/10/2011 13:23:31 

Maria do Carme Adán Villamarín na data 14/10/2011 13:23:50 

Teresa Táboas Veleiro na data 14/10/2011 13:23:53 
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Á Mesa do Parlamento 

Henrique Viéitez Alonso e ao abeiro do disposto no Regulamento da 

Cámara, presenta a seguinte Pregunta para a súa resposta por escrito dirixida 

ao Gobernó galego, relativa ao accidente laboral sufrido por un traballador no 

concello de Narón. 

No día de hoxe, e sobre media día sufría un accidente laboral, con 

resultado de morte un traballador nunha arqueta do polígono das Lagoas e, a 

pesares de acudir dúas ambulancias medicalizadas do 061, que trataron de 

reanímalo sen éxito.. 

Unha vez mais temos que lamentar a perda insubstituíbel dunha vida 

humana e pon de manifestó que non se ten atallado esta sangría constante a 

pesares de declaracións que auguraban un cambio de tendencia. 

Ate que non se sexa capaz de eliminar este sumatorio, temos que 

considéralo como un fracaso ñas políticas de prevención e saúde laboral, pois 

algo falla e, tendo en conta o incremento da precariedade existente no mundo 

laboral, "xustificada" pola situación de crise que estamos pasando, obriga a 

incrementar os esforzos dende a Administración galega e a actuar dun xeito firme 

e decidido. Son numerosos os indicadores que disparan as alarmas e indican que 

por este camiño non se pode seguir, pois o custe que estamos pagando, 

nomeadamente as persoas afectadas e as súas achegadas, agrava a situación de 

por si complexa e difícil. 
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En todo caso, debe ser a administración a que debe por mais empeño en 

que se cumpra a lei en toda a súa extensión, e polo tanto formulamos as seguintes 

preguntas dende o Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego: 

I a) En que condicións laboráis estaba desenvolvendo o seu traballo a persoa 

que resultou morta neste accidente laboral?. 

2a) Cal era o número de horas que estaba desenvolvendo esta persoa, cal era o 

seu contrato laboral?. 

3a) A empresa para a que traballaba cal é o seu nivel ou grado que ocupa na 

escada da subcontratación? 

4a) Cales foron as causas exactas de dito accidente laboral?. 

5a) Cales foron as actuacións feitas pola Administración a causa deste tráxico 

accidente?. 

6a) A empresa implicada, tiña elaborado e posto en marcha o plan de 

prevención de riscos laboráis e os medios adecuados ?. 

7a) De non telo, cales son as determinacións adoptadas pola Consellería de 

Traballo e Benestar? 

8a) Cal era a formación en materia de prevención e saúde laboral que tiña o 

traballador afectado? 
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9a) Dado que este tipo de circunstancias son cada vez mais recorrentes, cal 

é o plan que ten pensado desenvolver a Administración para que non se repitan 

estas situacións? 

Compostela, 13 de Outubro do 2011 

Asdo. Henrique Viéitez Alonso 

Deputado do G.P. do B N G 

Asinado dixitalmente por: 

Henrique Viéitez Alonso na data 14/10/2011 13:29:00 
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Á Mesa do Parlamento 

María do Carme Adán Villamarín, Ana Belén Pontón Móndelo, Ana Luisa 

Bouza Santiago e Carlos Aymerich Cano, deputadas e deputado do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta 

escrita. 

Ao mesmo tempo, e no mesmo día que o Conselleiro de Educación admitía no 

Parlamento galego o recorte de profesorado na escola pública, o DOG publicaba a 

autorización de novas unidades para o colexio Montespiño da Coruña. Así, o pasado 

11 de outubro vía a luz no Diario oficial esta autorización para 2 unidades de Infantil 

e 6 de Primaria. Isto significa que este centro vai poder solicitar un novo concertó 

educativo de cara ao curso que vén, un concertó que poderla significar que este centro 

duplique o número de unidades de Educación Primaria, que xa ten concertadas na 

actualidade, é así pasar de 313490,28€ a 627000€ de dotación de fondos públicos. 

O colexio Montespiño de A Coruña é un centro que segrega ao alumnado por 

xénero. É un centro que recibiu fondos públicos a través do programa Abalar e tamén 

a través do programa de centros Plurilingües, sendo un deses centros en que se 

imparte a materia de coñecemento do medio en inglés, sen que conste que a 

Consellaría comprobase se o seu Proxecto Lingüístico de Centro prevé a impartición 

en galego doutras materias. 
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É inadmisíbel que mentres o recorte no ensino público se estende en toda a 

xeografía galega se premie aos colexios privados que impoñen unha ideoloxía 

relixiosa, que separan aos nenos e ás nenas e que anulan o galego. Por isto 

formúlanse as seguintes preguntas: 

1. Por que só se "optimizan" recursos no ensino público? 

2. Por que se incrementan os concertos no ensino privado? 

3. Por que se priman os colexios que separan nenos e nenas e teñen unha 

ideoloxía ultraconservadora? 

Santiago de Compostela, 14 de outubro de 2011 

Asdo.: María do Carme Adán Villamarín 

Ana Belén Pontón Móndelo 

Ana Luisa Bouza Santiago 

Carlos Aymerich Cano 

Deputadas e deputado do G.P. do BNG. 

Asinado dixitalmente por: 

Maria do Carme Adán Villamarín na data 14/10/2011 13:56:45 

Ana Belén Pontón Móndelo na data 14/10/2011 13:56:56 

Ana Luisa Bouza Santiago na data 14/10/2011 13:57:08 
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ÍÜÍ Grupo Parlamentario 

Á Mesa do Parlamento 

M a José Caride Estévez, Ismael Regó González, Manuel Gallego 
Lomba e Carmen Acuña do Campo, deputadas e deputados pertencentes 
ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 
disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 
Mesa a seguinte Pregunta oral en escrita. 

Os galegos e galegas fican conmociados ante a perde das caixas galegas e 
ante o coñecemento das indemnizacións millonarias dos exdirectivos das 
caixas. 

A gravidade destes feitos, fai preciso unha explicación clara sobre as 
condicións da saída dos exdirectivos de N C G e sobre a responsabilidade da 
autorización desa decisión. Por estes motivos as deputadas e deputados 
asinantes presentamos as seguintes preguntas para a súa resposta escrita, 
instando ao responsable da área de recursos e análise orzamentaria a 
aclarar: 

1. a) Cal e relación de tódalas reunións da Comisión de Control ás que 
acudiu o representante da Xunta de Galicia? 

2. a) Cal é a relación da orden do día e os asuntos tratados en todas estas 
reunións? 

3 .a) Cal é a relación da información solicitada polo representante da Xunta? 

4. a) Podía solicitar o representante da Xunta na Comisión de Control 
información sobre as condicións retributivas dos directivos? 

5. a) Tivo acceso a esa información? Cando? 

6. a) Coñecía as indemnizacións dos directivos de N C G previa á saída da 
entidade dos mesmos? 

7. a) En que órgano se tomou a decisión de validar as indemnizacións? 

8. a) Con que informes? 
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9.a) O representante da Xunta de Galicia tivo acceso a esta información? 
Cando? 

10.a) O representante da Xunta podía solicitar esta información? 
Partido dos 
Socialistas 

de Galicia 11.a) Mostrou o representante da Xunta o seu rexeitamento ao pago destas 
indemnizacións? 

12. a) Amosou o representante da Xunta a necesidade de adoptar as medidas 
oportunas para garantir a devolución destas indemnizacións? 

13. a) Trasladou ao Gobernó da Xunta de Galicia a información da 
Comisión de Control sobre as indemnizacións? 

14. a) En que fecha? 

15. a) Que medidas adoptou o representante da Xunta na Comisión de 
Control dende que os medios de comunicación denunciaron o pago de 
indemnizacións millonarias? 

Pazo do Parlamento, 14 de outubro de 2011 

Asdo.: M a José Caride Estévez 
Ismael Regó González 
Manuel Gallego Lomba 
Carmen Acuña do Campo 

Deputadas e deputados do G.P. dos Socialistas de Galicia 

Asinado dixitalmente por: 

María José Caride Estévez na data 14/10/2011 16:53:29 

Ismael Regó González na data 14/10/2011 16:53:35 
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Á Mesa do parlamento 

Emma Alvarez Chao, deputada do Grupo Parlamentario Popular 
de Galicia, ao abeiro do disposto no Artigo 152 e concordantes do 
Regulamento da Cámara, presenta ante esa Mesa, a seguinte 
Pregunta para a súa contestación por Escrito. 

As rutas agroalimentarias de Galicia constitúen un proxecto 
financiado polo Programa Operativo de Cooperación Transnacional 
Espazo Atlántico no marco de actuación do proxecto Cantata 2, e 
ten como obxectivo principal a creación dun instrumento estable de 
cooperación público-privado para promover e desenvolver de xeito 
integral os recursos agroalimentarios, turísticos culturáis e 
patrimoniais dos territorios ou nodos piloto de actuación. Os 
traballos iniciáronse a fináis do ano 2009 e as actuacións 
enmarcadas no proxecto vanse desenvolver ata marzo do 2012. 

Coa súa participación no proxecto Cantata 2, Galicia pretende 
contribuir ao desenvolvemento integral do noso medio rural 
mediante un maior aproveitamento do seu potencial local 
agroalimentario e turístico e a mellora da competitividade das súas 
pemes, contribuíndo ao desenvolvemento sostible e á 
diversificación económica. 

Cantata 2 é un proxecto cofinanciado polo FEDER que conta cun 
orzamento total de 2.279.984 €. O proxecto liderado por 
Denbighshire County Council (Gales, UK), conta tamén coa 
participación de Shannon Development (Shannon, Irlanda), 
Communauté de Communes du Poher (Bretaña, Francia) e a 
Cámara Municipal de Montemor-o-Velho (Portugal) e ten previsto o 
seu remate o 31 de marzo de 2012 (36 meses de execución). 
Agader participa cun orzamento de 511.726 €. 

Co proxecto búscase acadar unha masa crítica de pemes para 
definir productos turísticos innovadores ñas rexións do Espazo 
Atlántico. 
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No caso de Galicia, preténdese deseñar e poñer en marcha Rutas 
Agroalimentarias (castaña, mel, queixos e ave de curral criada 
tradicionalmente), articulando a actividade agroalimentaria e a 
turística, de forma que se concatene, por exemplo, nun mesmo 
producto, explotacións gandeiras, queixerías, aloxamento, 
empresas de actividades turísticas e restauración. Desta forma, 
achégase o visitante ao medio rural e aos procesos productivos que 
nel ten lugar, a súa cultura, gastronomía e paisaxe. 

O producto "Rutas Agroalimentarias de Galicia" consiste na 
integración baixo un mesmo concepto temático dos recursos e 
servicios turísticos de interese, existentes e potenciáis, dunha zona 
de producción agroalimentaria, expostos desde a autenticidade e a 
vocación vivencial. A finalidade é construir un producto desde a 
identidade propia do destino, de facilitar a comercialización 
conxunta dos nodos propostos e de garantir o nivel de satisfacción 
da demanda, impulsando así o desenvolvemento económico - social 
integral do rural galego. 

A ruta agroalimentaria constitúe un plantexamento turístico entorno 
as zonas xeográficas definidas previamente (nodos) que abarcan 
varios concellos dunha Denominación de Orixe Protexida ou 
Indicación Xeográfica Protexida determinada e outros cuxa forma 
de producción sexa tradicional, de forma que o turista poda viaxar 
polo destino dun compoñente da ruta a outro, gozando do noso 
patrimonio natural, cultural, histórico e gastronómico. 

Os productos que vertebran Rutas Agroalimentarias de Galicia son 
os queixos de San Simón, Tetilla, Arzúa-Ulloa e Cebreiro, mel de 
Galicia e castaña de Galicia amparados baixo as diferentes figuras 
de protección de calidade e as aves de curral criadas 
tradicionalmente como o capón de Vilalba, o galo de Vila de Cruces 
e a galiña de Mos. 
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En relación a este asunto, a deputada asinante, formula as 
seguintes preguntas: 

1. - ¿Qué porcentaxe de execución está prevista para o 31 de 
marzo de 2012, data de peche da elexibilidade de gastos do 
proxecto comunitario? 

2. - ¿Qué actuacións se levaron a cabo para a execución do 
proxecto? 

3. - ¿Cal é a repercusión e implicación social das rutas 
agroalimentarias en cada un dos nodos piloto de aplicación? 

4. - ¿Qué actuacións se levaron a cabo e se levarán a cabo no 
futuro para apoiar a continuidade das rutas agroalimentarias 
en Galicia mais aló do peche do proxecto comunitario? 

Santiago de Compostela, 17 de Outubro de 2011 

Asinado dixitalmente por: 

Maria Emma Álvarez Chao na data 17/10/2011 10:42:46 
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Á Mesa do Parlamento 

Carme Adán Villamarín e Bieito Lobeira Domínguez, deputada e deputado 

do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do 

disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa 

resposta escrita. 

O IES da Illa foi construido, no seu momento, excesivamente pequeño, xa que 

se concibiu só como un centro liña dous. Isto supuxo que non contará desde o seu 

inicio eos espazos necesarios para un bo desenvolvemento da actividade académica. 

De feito, recentemente as gradas do pavillón tivéronse que transformar en dúas aulas, 

a de plástica e unha de usos múltiples. Esta obra fíxose debaixo do tellado de metal 

sen illamento, co cal os días de calor convértense en saunas insoportábeis. 

Dado o aumento demográfico do concello é máis que probábel que en poucos 

anos o centro teña que ser ampliado por número de alumnado e, incluso, a 

administración educativa debería valorar pasar o centro a ser de liña tres. 

Durante os primeiros anos do instituto, a conflitividade foi enorme. O bo facer 

do profesorado e do compromiso da dirección que dividiu os cursos e repartiu ao 

alumnado conflitivo, permitiu reducir de xeito apreciábel os problemas do IES. 

No pasado curso, a Consellaría de Educación permitiu desdobrar un segundo 

de ESO facendo deste xeito tres grupos, cuns resultados moi positivos. De feito, non 

existiu expediente disciplinario algún. Pola contra, os primeiros de ESO só foron 

dous, e os problemas foron graves, xa que era un grupo conflitivo dende Primaria. 
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Este curso só se permitiu desdobrar os primeiros, e facer tres grupos, pero non así os 

segundos. A pesares dos problemas que estes rapaces deron en primeiro o ano pasado, 

unido aos repetidores. As consecuencias non tardaron en chegar, un dos grupos de 

segundo é tremendamente conflitivo, o que dificulta enormemente o labor docente. 

A administración educativa ten na súa mesa a petición de desdobre de segundo 

da ESO que significa medio horario dun profesor/a. Tamén ten a petición de media 

xornada de PT para cubrir os casos máis conflitivos. Desde este grupo parlamentar 

consideramos que non se pode aprobar unha lei fume co título de convivencia e, ao 

tempo, negar os mínimos a un centro para poder poñer medidas efectivas a prol da 

convivencia escolar. Máxime cando se están desviando cartos ao ensino privado que 

segrega ao alumnado por cuestión de sexo, como vimos recentemente co novo 

concertó ao Colexio Montespiño da Coruña. 

Por isto, formúlanse as seguintes preguntas: 

1. Que medidas pensa adoptar o Gobernó galego para dotar ó IES A Illa do 

profesorado necesario para o seu normal funcionamento? 

2. En que tempo vai adoptar estas medidas? 

3. Pensa a Consellaría realizar unha ampliación do centro dadas as necesidades 

do mesmo? 

4. En que prazos? 

Santiago de Compostela, 17 de outubro de 2011 

Asdo.: María do Carme Adán Villamarín 
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Bieito Lobeira Domínguez 

Deputada e deputado do G.P. do BNG. 
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iü¡ Grupo Parlamentario 

Á Mesa do Parlamento 

O Miguel Ángel Fernández López, Modesto Pose Mesura, Beatriz 
Sestayo Doce e María Carmen Acuña do Campo, a través do Portavoz e ao 
abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante a 
Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta escrita. 

A Federación do Metal, Construción e afines da Central Sindical da UGT 
Galicia, na comarca de Vigo, presentou hai uns días unha denuncia ante a 
inspección de traballo á empresa de Porriño Blue Ball. 

Solicitábase a investigación de supostos despedimentos irregulares nos que 
estaban afectados 12 traballadores que foran despedidos pola empresa de forma 
irregular para ser substituidos por traballadores portugueses. 

A denuncia tamén recollía o incumprimento do convenio colectivo. 

Estas son as razóns polas que as deputadas e os deputados que asinan 
formulan as seguintes preguntas para a súa resposta escrita: 

1 .a) Abriu a inspección de traballo algún expediente á empresa Blue Ball a raíz 
da dita denuncia? 

2. a) Son certos os feitos denunciados pola central sindical? 

3. a) De ser certos, cales foron as actuacións que levou a cabo a Consellaría de 
Traballo e Benestar? 

4. a) E certo que existía un incumprimento do convenio colectivo da dita 
empresa? 

Pazo do Parlamento, 11 de outubro de 2011 

Asdo: Miguel Angel Fernández 
Modesto Pose Mesura 
Beatriz Sestayo Doce 
María Carmen Acuña do Campo 

Deputados e deputadas do G.P. dos Socialistas de Galicia 

Asinado dixitalmente por: 

Miguel Ángel Fernández López na data 17/10/2011 13:08:12 
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Á Mesa do Parlamento 

Manuel Parga Núñez, deputado do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista 

Galego (BNG), ao abeiro do Regulamento da Cámara, presenta a seguinte Pregunta 

para a súa resposta escrita. 

NO DOG Núm. 163 do venres, 26 de agosto de 2011, fíxose público o acordó do 

Consello da Xunta, do 4 de agosto de 2011, polo que se declara a incidencia 

supramunicipal do proxecto sectorial Cidade Verde. Guitiriz (Lugo), promovido pola 

sociedade Avance Arquitectónico, S.L.. 

No Proxecto Sectorial Cidade Verde de Guitiriz que figura na web da Consellería de 

Medio Ambiente, Territorio e Infraestruturas menciónase a construción dun 

complexo asistencial e residencial para persoas maiores, de interese social, turístico, 

hoteleiro e docente. 

Dada a envergadura do proxecto e a incidencia que pode ter na comarca onde 

pretende levarse a cabo, formúlanse as seguintes preguntas. 

1. Que xestións e /ou solicitudes realizaron os promotores deste proxecto ante a 

Administración autonómica galega? 

2. Ten previsto a Xunta de Galiza participar ou colaborar no proxecto 

denominado Cidade Verde de Guitiriz? 

3. Se é así, en que medida e con que subvencións ou achegas económicas? 

4. En que fase de tramitación se atopa o mencionado proxecto sectorial? 
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5. Cales son as previsións de posta en funcionamento de cada unha das 

actuacións que contempla o proxecto? 

Santiago de Compostela, 17 de outubro de 2011. 

Asdo.: Manuel Parga Núñez 

Deputado do G.P. do BNG. 

Asinado dixitalmente por: 

Manuel Parga Nuñez na data 17/10/2011 13:20:53 
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iü¡ Grupo Parlamentario 

Á Mesa do Parlamento 

Miguel Ángel Fernández López, Modesto Pose Mesura, Beatriz 
Sestayo Doce e María Carmen Acuña do Campo, deputados e deputadas 
pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 
disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 
seguinte pregunta para a súa resposta escrita. 

A transformación da madeira é un sector económico con un peso 
significativo na sociedade galega. Representa o 3.5% do PIB de Galicia, e 
representa a novena potencia forestal europea, e lidera o sector a nivel nacional. 
Dá traballo a 72.000 galegos e galegas. 

Así mesmo, a industria galega ten empresas que son referentes a nivel 
nacional e internacional nos sectores de actividade, como son as do taboleiro e no 
mobiliario de cociña e baño; con empresas pioneiras na implantación das 
primeiras plantas de M D F en Europa. 

A Confederación Galega de Empresarios da Madeira reivindicou o papel 
deste sector como xeradora de riqueza na nosa comunidade e o apoio da 
administración. 

Estas son as razóns polas que as deputadas e os deputados que asinan 
formulan as seguintes preguntas para a súa resposta escrita: 

1. a) A Consellaría de Traballo e Benestar levou a cabo algunha medida de 
apoio ao sector da transformación da madeira? 

2. a) Cre a consellaría que o sector precisa de apoio institucional? 

3. a) Recibiu o sector algunha subvención pública por parte do Gobernó 
galego? 

Pazo do Parlamento, 11 de outubro de 2011 

Asdo: Miguel Angel Fernández López 
Modesto Pose Mesura 
Beatriz Sestayo Doce 
María Carmen Acuña do Campo 

Deputados e deputadas do G.P. dos Socialistas de Galicia 

Asinado dixitalmente por: 
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Á Mesa do Parlamento 

Fernando Branco Parga e María do Carme Adán Villamarín, deputado e 

deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do 

Regulamento da Cámara, presenta a seguinte Pregunta para a súa resposta escrita. 

A comezos do pasado mes de xuño, algúns medios de comunicación recollían na súa 

edición de Ferrolterra a nova de que a Consellaría de Educación e o Concello de Ares 

chegaban a un acordó para lie dar unha solución ás demandas que desde hai anos viña 

reivindicando o conxunto da comunidade educativa do CPI "Conde de Fenosa" de 

Ares, postas de manifestó polo B N G en iniciativas formuladas perante este 

Parlamento xa no ano 2008 (pregunta co número de rexistro 29433, do 03-06-2008), 

a respecto das deficiencias que o devandito centro e, nomeadamente, sobre a 

necesidade urxente de proceder á ampliación das instalacións do mesmo. 

Segundo as mesmas novas, o Alcalde de Ares e o daquela Delegado Territorial da 

Xunta na provincia, terían chegado a unha proposta de convenio; no que a Xunta 

comprometeríase efectivamente á ampliación das instalacións, sempre e cando o 

concello puxese a disposición da administración autonómica os terreos nos que está 

ubicada actualmente a pista polideportiva. Paralelamente, o concello debería de 

"trasladar" a pista aos terreos anexos (pendentes daquela dunha modificación 

urbanística e tamén do correspondente expediente expropiatorio); correndo os custos 

de todo ese proceso por conta da institución municipal. 

A pesar da asunción por parte das dúas administracións da urxencia para a execución 

destas obras, o certo é que a estas alturas o contido específico do convenio non ten 
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pasado nin a debate nin a aprobación por parte da institución municipal; 

descoñecéndose tamén cal é a situación do mesmo no tocante á administración 

autonómica. 

O que se sabe -e así aparecía reflectido nos mesmos medios de comunicación ao 

comezo do curso escolar-, é que a Xunta procedeu á ubicación no patio do CPI (nun 

espazo xa de por si reducido) de dúas aulas prefabricadas, ñas que se veñen de ubicar 

a máis de trinta nenas e nenos de infantil; que eran as que estaban a padecer nos 

últimos anos a situación máis crítica por mor da inadecuación do espazo do soto no 

que recibían as clases. Segundo as mesmas informacións, estas instalacións poderían 

manterse ao menos durante dous cursos escolares. 

Situados neste escenario, xorden numerosas dúbidas a respecto tanto da 

provisionalidade desta solución (que, por certo, tiña sido rexeitada en varias ocasións 

polo conxunto da comunidade escolar namentres non desen comezo as obras das 

novas instalacións), como da dispoñibilidade real dos terreos anexos ao CPI; así 

como do proxecto concreto que manexa a Xunta para ampliación das actuáis 

instalacións e dos compromisos económicos concretos e prazos para materialízala. 

Neste sentido, desde o Grupo Parlamentar do BNG formúlanse as seguintes 

preguntas: 

1.a) Cal é o contido do convenio acordado entre a Xunta e o Concello de Ares a 

respecto dos compromisos das dúas administracións para levar a cabo as obras 

de ampliación do CPI "Conde de Fenosa " en Ares? 

169366



PARLAMENTO DE GALICIA 
REXISTRO XERAL ENTRADA 
Data asento: 17/10/2011 13:35 

N° Rexistro: 72291 
Data envió: 17/10/2011 13:35:16.290 

OFICINA PARLAMENTAR 
Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 
Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.es 
15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

2. a) En que situación se atopa a materialización do devandito convenio por parte 

da Xunta? 

3. a) Ten información a Xunta de cal é a situación na que se atopa a tramitación 

do convenio por parte do concello de Ares? 

4. a) En que situación se atopa o proxecto técnico das obras para a ampliación do 

actual CPI? 

5. a) Que alternativas manexa a Xunta para a ubicación das novas instalacións, o 

espazo da actual pista polideportiva ou os terreos anexos ao CPI? 

6. a) Que previsións económicas e prazos concretos manexa a Xunta para a 

execución das devanditas obras? 

Santiago de Compostela, 17 de outubro de 2011. 

Asdo.: Fernando Branco Parga 

María do Carme Adán Villamarín 

Deputado e deputada do G.P. do BNG. 

Asinado dixitalmente por: 

Fernando Branco Parga na data 17/10/2011 13:33:17 
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Á Mesa do Parlamento 

Henrique Viéitez Alonso e Manuel Parga Nuñez, deputados do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta 

por escrito, dirixida ao Gobernó Galego, sobre as subvencións recibidas pola 

empresa Muebles Hermida. 

A dirección da empresa Muebles Hermida ven de comunicar o inicio dun 

expediente de regulación de emprego extintivo que vai a afectar a máis da 

metade do cadro de persoal, unhas cen persoas, e que se suma a outro ERE, 

tamén extintivo, que afectou a dezaoito traballadores e traballadoras. 

Esta empresa que ten recibido fortes subvencións por parte das 

administracións públicas, quere aproveitar estes momentos de crise para 

desfacerse dunha parte significativa do seu plantel sen tan sequera acceder a 

outro tipo de formular que permitan conservar o emprego, como poden ser un 

ERE suspensivo, de redución de xornada ou outras formulas que permitirán 

conservar o emprego. 

Baste dicir que, de levarse a cabo o expediente proposto, este tería unha 

repercusión máis aló da empresa deixándose sentir a súa influencia social no 

conxunto da comarca. 

Dadas estas circunstancias e polo que o Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego presente as seguintes preguntas para a súa resposta por 

escrito: 

169369



PARLAMENTO DE GALICIA 
REXISTRO XERAL ENTRADA 
Data asento: 17/10/2011 17:10 

N° Rexistro: 72306 
Data envió: 17/10/2011 17:10:12.824 

OFICINA PARLAMENTAR 
Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 
Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.es 
15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

I a) Cales son as subvencións ou axudas recibidas ou aprobadas polo 

Gobernó galego para a empresa Muebles Hermida dende o ano 2004, 

desglosadas por anos e conceptos?. 

2a) Cales eran as obrigas que implicaban cada unha destas subvencións 

ou axudas ?. 

Compostela, 17 de Outubro do 2011 

Asdo. Henrique Viéitez Alonso 

Manuel Parga Núñez 

Deputado do G.P. do B N G 

Asinado dixitalmente por: 

Henrique Viéitez Alonso na data 17/10/2011 17:09:31 

Manuel Parga Nuñez na data 17/10/2011 17:09:35 
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Grupo Parlamentario 

Á Mesa do Parlamento 

José Manuel Lage Tuñas, deputado pertencente ao Grupo 
Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

partido dos 152 do Regulamento da Cámara, presenta ante esa Mesa a seguinte 
de Galicia Pregunta para a súa resposta por escrito. 

Cal é a cobertura dada ás manifestacións do 15-Outubro na cidades galegas 
por parte da T V G nos seus informativos do día 16 de Outubro? 

Pazo do Parlamento, 17 de outubro de 2011 

Asdo.: José Manuel Lage Tuñas 
Deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

Asinado dixitalmente por: 

José Manuel Lage Tuñas na data 17/10/2011 17:34:23 
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Grupo Parlamentario 

Á Mesa do Parlamento 

José Manuel Lage Tuñas, deputado pertencente ao Grupo 
Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

partido dos 152 do Regulamento da Cámara, presenta ante esa Mesa a seguinte 
de Galicia Pregunta para a súa resposta por escrito. 

Cal é a cobertura dada ás manifestacións do 15-Outubro na cidades galegas 
por parte da T V G nos seus informativos do día 15 de Outubro? 

Pazo do Parlamento, 17 de outubro de 2011 

Asdo.: José Manuel Lage Tuñas 
Deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

Asinado dixitalmente por: 

José Manuel Lage Tuñas na data 17/10/2011 17:34:36 
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il§ Grupo Parlamentario 

Á Mesa do Parlamento 

Carmen Cajide Hervés, Silvia Fraga Santos, Sonia Verdes Gil e Carmen 
Acuña do Campo, deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 
Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 
Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte Pregunta para a súa resposta por 

O pasado domingo 16 de outubro tivo lugar o Día da Alimentación, unha 
xornada programada en 1979 pola Conferencia da Organización das Nacións 
Unidas para a Agricultura e a Alimentación para difundir entre a poboación 
mundial os graves déficits nutricionais que padecen milleiros de persoas no 
planeta, sobre todo nos países do Terceiro Mundo, e que teñen na infancia unha 
especial incidencia. 

Este ano, o leit motiv do Día da Alimentación é o estudio da variación dos prezos 
dos alimentos; segundo os datos do Banco Mundial, en 2010 e 2011, o número 
de persoas prexudicadas polo aumento destes custes levou a 70 millóns de 
persoas á pobreza extrema. Erradicar a fame e a miseria son a primeira meta dos 
Obxectivos de Desenvolvemento do Milenio da O N U . O cumprimento dos 
mesmos depende do esforzó de todos os países do mundo, pero sobre todo dos 
desenvolvidos. 

N a mesma liña, o día 17 de outubro celébrase o Día Internacional da 
Erradicación da Pobreza, fenómeno directamente identificado coa fame no 
mundo. A o longo dos últimos anos, os países desenvolvidos incrementaron as 
achegas para mellorar a crítica situación na que se atopa a poboación de moitos 
estados do planeta. A solidariedade para con eles atravesa agora, sen embargo, un 
período de extrema dificultade que vén motivado pola crise económica mundial. 
Redúcense os fondos destinados á cooperación ao desenvolvemento, como ten 
feito a Xunta de Galicia, e a cadea solidaria corre o risco de se romper de non se 
tomaren as medidas oportunas. 

Coincidindo coa brutal recesión mundial, en África declarouse hai poucos meses 
unha emerxencia nutricional que afectou ao Corno de África e que puxo en risco 
a 13,3 millóns de persoas en Somalia, Kenia, Etiopía e Yibut i . Precisamente, o 
incremento do prezo dos alimentos, eixe do Día Internacional da Alimentación, 
fo i un dos factores causantes da gran fame declarada polas Nacións Unidas en 
varios lugares desta zona; influíron, a maiores, a peor seca rexistrada na rexión 
nos últimos 50 anos, o conflicto armado somalí e o desprazamento de refuxiados 
de Somalia a Kenia e Etiopía. 

Partido dos 
Socialistas 
de Galicia 

escrito. 
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Neste sentido, o II Plan Director da Cooperación Galega para o 
Desenvolvemento co Obxectivo de contribuir á loita contra a pobreza 
colaborando na consecución dos ODM, recolle o seguinte: 

"O.E. 1.1.- Priorizar as actividades destinadas á satisfacción de necesidades 
sociais básicas. 

de Galicia As necesidades sociais básicas constitúen un elemento primordial para garantir 
unha vida digna das persoas. Colaborar na súa satisfacción é unha condición 
necesaria para poder contribuir ás opcións de desenvolvemento das poboacións 
do sur. Acorde con iso, a cooperación galega dedicará unha especial atención aos 
ámbitos de saúde, nutrición, educación básica, mellora das condicións de 
habitabilidade, subministración de auga e saneamento e seguridade alimentaria". 

Polo anteriormente exposto, as deputadas que asinan formulan as seguintes 
preguntas para a súa resposta escrita: 

1. Cales son as medidas que está levando a cabo a Xunta de Galicia para 
mitigar os graves déficits nutricionais que padecen milleiros de persoas 
nos países do Terceiro Mundo? 

2. Que presuposto ten destinado a Xunta de Galicia en base ao 
comprometido no II Plan Director no seu O.E. 1.1.- Priorizar as 
actividades destinadas á satisfacción de necesidades sociais básicas? 

3. Que consideración lie merece ao executivo galego os drásticos recortes 
que ten sufrido a cooperación galega para o desenvolvemento nesta 
lexislatura? En que medida consideran que van a influir ditos recortes ao 
obxectivo O.E. 1.1 do II Plan Director? 

4. O comercio xusto e consumo responsable está recoñecido no II Plan 
Director como un "gran potencial transformador...". Que medidas ten 
levado a cabo a Xunta de Galicia neste ámbito? 

5. Que actividades levou a cabo a Xunta de Galicia no marco da semana de 
loita contra a pobreza e no Día Mundial da Alimentación? 

Pazo do Parlamento, 17 de outubro de 2011 

Asdo.: Carmen Cajide Hervés 
Silvia Fraga Santos 
Sonia Verdes Gil 
Carmen Acuña do Campo 

Deputadas do G.P. dos Socialistas de Galicia 

Partido dos 
Socialistas 
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Asinado dixitalmente por: 

María del Carmen Cajide Hervés na data 17/10/2011 17:40:47 
Partido dos 

Socialistas Silvia Belén Fraga Santos na data 17/10/2011 17:40:51 
de Galicia 

Sonia Verdes Gil na data 17/10/2011 17:40:58 

María del Carmen Acuña do Campo na data 17/10/2011 17:41:04 

Rúa do Hórreo, s/n Parlamento de Galicia. Tino: 981 551 530 - Fax: 981 551 418 • 15702 S A N T I A G O D E C O M P O S T E L A gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

169375



PARLAMENTO DE GALICIA 
REXISTRO XERAL ENTRADA 
Data asento: 17/10/2011 17:47 
N° Rexistro: 72318 

Data envió: 17/10/2011 17:47:40.156 

il§ Grupo Parlamentario 

Á Mesa do Parlamento 

Carmen Cajide Hervés, Sonia Verdes Gil, Silvia Fraga Santos e 
Carmen Gallego Calvar, deputadas pertencentes ao Grupo 
Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

partido dos 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 
de Galicia Pregunta para a súa resposta por escrito. 

No Grupo Parlamentario Socialista congratulámonos da recente aprobación 
no Congreso dos Deputados da Ley de Titularidad Compartida de las 
explotaciones agrarias, unha demanda histórica das mulleres para corrixir 
a desigualdade entre homes e mulleres. 

Unha lei orientada á posta en valor do papel das mulleres no ámbito rural e 
recoñecer a súa forza, o seu empuxe e o seu arduo traballo; indispensable 
para a nosa sociedade, e que supon, entre outras moitas achegas, o avance 
cara un mundo máis equitativo e xusto. 

En España, pero moi especialmente en Galicia, o mundo rural non só é o 
pulmón que conserva o noso medio ambiente, senón que tamén nos 
alimenta e mantén as nosas orixes culturáis máis profundas. Coidalo é 
obriga imprescindible para o noso equilibrio social e o noso mantemento, 
material e cultural. 

Como base no desenvolvemento no medio rural, as explotacións agrarias 
teñen un papel fundamental. Pero nelas, ata agora, existía unha clara 
discriminación: a pesares de que o 82% das mulleres do ámbito rural 
traballan no campo, menos do 30% délas eran recoñecidas legalmente 
como titulares e a iso engadíaselle a dificultade patente para xestionar 
administrativamente ditas explotacións. 

Conscientes desta arraigada situación de desigualdade, o Gobernó do 
Estado, preparou xunto con axentes sociais con interese na materia, a Ley 
de Titularidad Compartida de las explotaciones agrarias, cuxa finalidade é 
promover e favorecer a igualdade efectiva entre homes e mulleres no medio 
rural mediante o recoñecemento xuridico e económico derivado da 
participación das mulleres na actividade agraria. Calcúlase que 100.000 
mulleres, poderían ser beneficiarías desta norma. Cabe resaltar polo tanto 
que a referida lei foi aprobada por unanimidade o pasado mes de setembro 

Rúa do Hórreo, s/n Parlamento de Galicia. Tino: 981 551 530 - Fax: 981 551 418 • 15702 S A N T I A G O D E C O M P O S T E L A gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

169376



PARLAMENTO DE GALICIA 
REXISTRO XERAL ENTRADA 
Data asento: 17/10/2011 17:47 
N° Rexistro: 72318 

Data envió: 17/10/2011 17:47:40.156 

IH Grupo Parlamentario ^ ™ ^ ™ M ™ ™ & 

e con elo facilítase o medio de rematar con este agravio ancestral de 
desigualdade. 

Acercar os servizos sociais ao mundo rural foi tamén un dos empeños do 
Gobernó e das mulleres e homes socialistas: a formación, a educación, a 

partido dos sanidade, o emprego, a loita contra a violencia de xénero e o acceso á 
prevención e protección das víctimas, o coidado das persoas dependentes, 
etc. melloraron sensiblemente nos últimos anos. Esta lei ven a supoñer un 
novo pulo na loita desa igualdade efectiva que tanto demanda a sociedade 
actual. 

Pola contra, desgraciadamente, estamos vendo os recortes provocados pola 
Xunta de Galicia, que poden asfixiar os avances que, en materia de 
dereitos civís e sociais, tifiamos conseguido na sociedade galega. A táctica 
do executivo galego de facer recortes en materia de igualdade, non 
xestionar (botar balóns fóra culpando ao Gobernó do Estado), privatizar e 
queixarse só leva a esta comunidade á destrucción do Estado do Benestar 
que tanto nos custou construir. 

Coa implementación da Ley de Titularidad Compartida de las 
explotaciones agrarias as mulleres rurais, serán máis visibles, máis 
recoñecidas e colocadas en posición de acadar a igualdade efectiva entre 
mulleres e homes no ámbito rural. 

Por todo o exposto, as deputadas que asinan formulan as seguintes 
preguntas para a súa resposta escrita: 

1. Que opinión lie merece ao Gobernó galego a Ley de Titularidad 
Compartida de las explotaciones agrarias recentemente aprobada no 
Congreso dos Deputados? 

2. En que medida e ámbitos ere o Gobernó galego que vai a afectar esta lei 
ás mulleres do rural galego? 

3. Como vai actuar o Gobernó galego ante a implementación desta lei? 
4. Cales son as accións, específicas, levadas a cabo nesta lexislatura, polo 

Gobernó Galego na procura da igualdade efectiva entre mulleres e 
homes no medio rural? 

5. Con cantas e con cales asociacións de mulleres e/ou igualdade ten 
colaborado a Xunta de Galicia nesta lexislatura para fomentar a 
igualdade no medio rural galego? 
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. Que orzamento ten destinado a Xunta de Galicia a cada unha das 
asociacións coas que ten colaborado no ano 2009, 2010 e 2011? Datos 
por nome de asociación e por ano, e contando todo tipo de achegas 
(convenios, subvencións...). 

Pazo do Parlamento, 17 de outubro de 2011 

Asdo.: Carmen Cajide Hervés 
Sonia Verdes Gi l 
Silvia Fraga Santos 
Carmen Gallego Calvar 

Deputadas do G.P. dos Socialistas de Galicia 

sinado dixitalmente por: 

laría del Carmen Cajide Hervés na data 17/10/2011 17:43:59 

onia Verdes Gil na data 17/10/2011 17:44:04 

ilvia Belén Fraga Santos na data 17/10/2011 17:44:09 

armen Gallego Calvar na data 17/10/2011 17:44:16 
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Á Mesa do Parlamento 

Juan Carlos Francisco Rivera, deputado pertencente ao Grupo 
partido dos Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 
de Galicia ^° Regulamento da Cámara, presenta ante esa Mesa a seguinte 

Pregunta para a súa resposta por escrito. 

O pasado día 2 de outubro tiña lugar o accidente dunha avioneta de 
extinción de incendios no lugar de Arcucelos, Concello de Laza (Ourense), 
mentres realizaba labores de extinción dos lumes que nese día asolaban 
esta zona da comarca de Monterrei. Como consecuencia dése fatal 
accidente produciuse o falecemento do piloto D. Iñigo Zubiaga. 

Sen prexuízo doutras incidencias acontecidas neste fatal accidente e que 
sen dúbida deben ser aclaradas o máis rápido posible por parte dos distintos 
responsables do operativo de extinción de incendios, o Grupo 
Parlamentario Socialista ten constancia de deficiencias na coordinación do 
servicio público 112 e os propios servicios de emerxencia actuantes sobre 
o terreo, xustamente nos momentos posteriores o desenlace do accidente. 

A propia operativa do servicio 112, dependente da A X E G A , permite dun 
xeito informático rexistrar as chamadas e intégralas no servicio de 
aplicación de emerxencias denominado "Séneca", de tal xeito que unha vez 
alertado do accidente citado, o servicio 112, coordinou os distintos servizos 
de emerxencias na busca do piloto accidentado, mobilizando os distintos 
efectivos que se atopaban sobre o terreo. 

Por estes motivos, o deputado que asina formula as seguintes preguntas 
para a súa resposta escrita: 

1. Ten constancia o servicio 112 de que o piloto falecido alertase de 
problemas antes do accidente? 

2. No seu caso, quen deu o aviso e a que hora exactamente se produce 
ese aviso? 

3. Nese caso, cal foi o dispositivo mobilizado e cales as medidas 
adoptadas polo servicio 112? 
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4. Si se produciu alerta previa, cal foi o tempo de resposta para 
establecer sobre o terreo o operativo de emerxencias na busca do 
piloto accidentado? 

5. En caso de que o servicio 112 tivese coñecemento unha vez 
producido o accidente, cal foi o tempo de resposta na mobilización 
dos servizos de emerxencia? 

6. Segundo datos publicados nos distintos medios de comunicación, 
unha vez ocorrido o accidente, o piloto alertou que aínda se atopaba 
con vida. Ten coñecemento o servicio 112 desta comunicación? 

7. Quen conformou o operativo de busca do piloto unha vez que se 
produce o accidente? 

8. A que hora exacta foi atopado o piloto falecido e porque equipo de 
emerxencias en concreto? 

Pazo do Parlamento, 17 de outubro de 2011 

Asdo.: Juan Carlos Francisco Rivera 
Deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

inado dixitalmente por: 

an Carlos Francisco Rivera na data 17/10/2011 17:49:34 
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Á Mesa do Parlamento 

Miguel Ángel Fernández López, Modesto Pose Mesura, María Carmen 
— Acuña do Campo e Beatriz Sestayo Doce, deputados e deputadas pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 
Socialistas do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte Pregunta para a súa 
de Galicia resposta escrita, sobre as partidas ás que se está a dedicar o aforro que a consellaría 

recoñece pola aplicación do Catálogo de Fármacos. 

Dende a entrada en vigor da Lei 12/2010 de racionalización do gasto 
farmacéutico, o Gobernó galego e o seu presidente teñen cifrado o aforro diario nunha 
cantidade aproximada de 370.000 €. 

O mesmo Gobernó a través da conselleira de Sanidade e do propio presidente da 
Xunta teñen confirmado que o dito aforro era unha medida que ía redundar no propio 
sistema sanitario público galego. 

Pois ben, tras 9 meses de estar dita lei en funcionamento e segundo os cálculos 
aportados polo propio Presidente da Xunta, a cantidade aforrada debe ser 
aproximadamente de arredor dos 80 millóns de euros. 

Polo exposto, os deputados e as deputadas que asinan formulan as seguintes 
preguntas para a súa resposta escrita: 

1 .a) Cal é a cantidade exacta que se leva aforrada, segundo o Gobernó galego, grazas 
á aplicación da Lei 12/2010 na nosa comunidade? 

2. a) A que partidas orzamentarias foi aplicado o dito aforro? 

3. a) Cales foron as medidas concretas en Atención Hospitalaria ou en Atención 
Primaria que se puideron levar a cabo co dito aforro? 

Pazo do Parlamento, 17 outubro de 2011 

Asdo.: Miguel Ángel Fernández López 
Modesto Pose Mesura 
María Carmen Acuña do Campo 
Beatriz Sestayo Doce 

Deputados e deputadas do G. P. dos Socialistas de Galicia 

Asinado dixitalmente por: 
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Miguel Ángel Fernández López na data 17/10/2011 18:44:46 

Modesto Pose Mesura na data 17/10/2011 18:44:50 

María del Carmen Acuña do Campo na data 17/10/2011 18:45:03 
Partido dos 
Socialistas Beatriz Sestayo Doce na data 17/10/2011 18:45:07 
de Galicia 

Rúa do Hórreo, s/n Parlamento de Galicia. Tino: 981 551 530 - Fax: 981 551 418 • 15702 S A N T I A G O D E C O M P O S T E L A gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

169382



iü¡ Grupo Parlamentario 

Á Mesa do Parlamento 

Ismael Regó González e José Manuel Gallego Lomba, 
deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 
Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

partido dos Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa 
de Galicia resposta escrita. 

Como é ben sabido Viveiro é una das principáis vilas medianas 
de Galicia, tanto polo seu volume de poboación, dinamismo 
económico, como por ser referencia dunha das comarcas máis activas 
e emprendedoras da provincia de Lugo como é a Mariña Luguesa. 

Dende a toma de posesión do actual Gobernó galego púxose en 
marcha, dende distintos departamentos, unha campaña de 
confrontación contra o Gobernó local do dito concello que nalgúns 
casos roza o acoso institucional. 

Quizáis o caso máis escandaloso é o de portos de Galicia co 
porto deportivo de Viveiro, no que inicia un expediente de caducidade 
da concesión para retirárllela ao concello sen mediar conversa, nin 
negociación institucional algunha, e chegando a adxudicar a concesión 
directamente a unha empresa sen que rematase o prazo para a 
tramitación do expediente; e nin sequera contestado ás alegacións 
presentadas polo Concello, ata tal punto que o Consello Consultivo de 
Galicia emitiu un informe declarando a nulidade da tramitación do 
expediente, ao que os responsables de portos de Galicia contestaron 
anulando o dito expediente, procedendo no mesmo día a abrir un 
novo para rematar a faena e garantir a posta da concesión ao servizo 
dunha empresa privada retirándolla á institución pública que 
representa o interese xeral de todos os cidadáns de Viveiro. 

Diante desta situación os deputados que asinan demandan do 
Gobernó galego resposta escrita ás seguintes preguntas: 

1.a) Cal é o motivo da confrontación institucional promovida 
dende distintos departamentos da Xunta contra o concello de Viveiro? 
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2.a) Como xustifica o Gobernó en termos democráticos e de 
relación entre institucións o que está a acontecer co porto deportivo de 
Viveiro? 

Partido dos 
Socialistas 
de Galicia 

3. a) Cales son os novos servizos que se están prestando aos 
usuarios do porto? 

4. a) Cal é o investimento previsto polo Gobernó para mellorar 
os equipamento e dotacións do dito porto e o prazo para lévalas a 
cabo? 

Pazo do Parlamento, 6 de outubro de 2011 

Asdo: Ismael Regó González 
José Manuel Gallego Lomba 

Deputados do G.P. dos Socialistas de Galicia 

Asinado dixitalmente por: 

Ismael Regó González na data 17/10/2011 19:09:14 

José Manuel Gallego Lomba na data 17/10/2011 19:09:25 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

Fernando Branco Parga e Manuel Parga Núñez, deputados do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do Regulamento da 

Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta escrita. 

O Concello de Mugardos, logo de recibir unha axuda do anterior Gobernó Galego, 

comprou o edificio coñecido na vila como cine Zárate, co obxecto de destinalo a 

Centro de Día. 

Dende o ano 2009 o proxecto de obra para esta actuación está feito e o edificio xa foi 

cedido á Xunta de Galiza; porén, a pesares do tempo pasado, a Consellaría de 

Traballo e Benestar non acometeu ningunha actuación. 

Asemade da necesidade social de dotar ao Concello de Mugardos dun Centro de Día, 

tamén débese considerar que o tempo que pasa sen actuar no antigo cine Zárate, 

provoca que empece a deteriorarse con risco de provocar accidentes. 

Este edificio, ademáis de ter un valor simbólico para a poboación de Mugardos, pois 

no seu día foi o lugar de encontró da súa veciñanza, ten unha fachada con gran 

riqueza decorativa e nun lateral ten unha terraza con estrutura porticada singular. 

Por iso, faise urxente que a Consellaría de Traballo e Benestar asuma a súa 

responsabilidade, pois deixar pasar o tempo sen acometer as obras precisas pode 

provocar a perda total deste edificio, ademáis de adiar a posta en funcionamento do 

Centro de Día que Mugardos precisa. 
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Por este motivo, o Grupo Parlamentar do BNG formula as seguintes preguntas: 

1 .a) Que coñecemento ten a Consellaría de Traballo e Benestar desta situación? 

2. a) Cando ten previsto empezar as obras no cine Zárate de Mugardos para 

convertelo nun Centro de Día? 

3. a) Cal é o prazo previsto para a apertura deste Centro de Día? 

4. a) Cal é a contía que ten previsto investir a Consellaría de Traballo e Benestar 

nesta actuación? 

Santiago de Compostela, 18 de outubro de 2011. 

Asdo.: Fernando Branco Parga 

Manuel Parga Núñez 

Deputados do G.P. do BNG. 

Asinado dixitalmente por: 

Fernando Branco Parga na data 18/10/2011 11:25:25 

Manuel Parga Nuñez na data 18/10/2011 11:25:29 
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Á Mesa do Parlamento 

Bieito Lobeira Domínguez, deputado do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do Regulamento da Cámara, presenta a 

seguinte Pregunta, para a súa resposta escrita, relativa á deturpación da toponimia 

galega que aplica a enciclopedia virtual Wikipedia, e ás medidas que se adoptarán por 

ese motivo. 

A enciclopedia virtual Wikipedia aplica un trato vexatorio e insultante coa 

toponimia galega, deturpándoa até extremos inusitados. Estas son as razóns que levan 

ao B N G a formular as seguintes preguntas para a súa resposta escrita: 

1 .a) Que avaliación realiza a Secretaría Xeral de Política Lingüística dos feitos 

descritos? 

2. a) Que medidas se adoptarán na defensa da toponimia galega, xenuína e 

oficial, neste medio? 

3. a) En que prazo se farán efectivas? 

Santiago de Compostela, 18 de outubro de 2011. 

Asdo.: Bieito Lobeira Domínguez 

Deputado do G.P. do BNG. 
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Á Mesa do Parlamento 

Ana Luisa Bouza Santiago, Carlos Aymerich Cano e Isabel Sánchez 

Montenegro, deputadas e deputado do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista 

Galego (BNG), ao abeiro do Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta, para a súa resposta escrita, relativa á situación das vivendas compradas 

polo IGVS no casco histórico de Betanzos. 

En febreiro de 2011 o Gobernó galego anunciaba a compra polo IGVS dun grupo de 

vivendas no Casco Histórico de Betanzos coa intención de facerse cargo da súa 

rehabilitación. Segundo os medios, a compra supuxo un desembolso de máis de 

medio millón de euros pendente da adquisición dunha vivenda máis. Unha actuación 

que complementaría, segundo se dixo, as axudas a propietarios para rehabilitación. 

Oito meses despois non se coñece actividade algunha nesas vivendas por parte do 

IGVS e, segundo comunicou aos medios o Gobernó local de Betanzos- trasladando 

supostamente unha comunicación do Gobernó galego-, a Xunta tan só fará tarefas de 

conservación deses inmobles. 

Por este motivo, o Grupo parlamentar do B N G realiza as seguintes preguntas: 

1. a) Cal é o número final de vivendas adquiridas polo IGVS no Casco Histórico de 

Betanzos? Onde están ubicadas cada unha délas? 

2. a) Cales foron os criterios seguidos para adquirir esas vivendas concretas e non 

outras? 
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3. a) A canto ascendeu a adquisición de cada un deses inmobles? 

4. a) Que actuacións ten previsto poñer en marcha o Gobernó galego con estas 

vivendas e en que data? 

Santiago de Compostela, 18 de outubro de 2011. 

Asdo.: Ana Luisa Bouza Santiago 

Carlos Aymerich Cano 

Isabel Sánchez Montenegro 

Deputadas e deputado do G.P. do BNG. 

Asinado dixitalmente por: 

Ana Luisa Bouza Santiago na data 18/10/2011 13:42:55 

Carlos Ignacio Aymerich Cano na data 18/10/2011 13:43:02 

Isabel Sánchez Montenegro na data 18/10/2011 13:43:08 
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Grupo Parlamentario 

Á Mesa do Parlamento 

José Manuel Lage Tuñas, Guillermo Meijón Couselo, Beatriz Sestayo 
Doce e Xoaquín M a Fernández Leiceaga, deputados e deputada 

partido dos pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao 
socialistas abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan 
O© ocUICIcl 

ante esa Mesa a seguinte Pregunta para a súa resposta por escrito. 

Outro ano mais os alumnos e alumnas de Cerdido (A Coruña) que cursan 
Bacharelato e Ciclos no IES Punta Candieira de Cedeira están sen 
transporte escolar dende principios de curso. 

Xa no ano 2010 os socialistas galegos denunciamos a situación na que se 
atopaba o alumnado e os pais e nais do IES Punta Candieira, e foi o 
Gobernó galego o que recoñeceu a través da Consellería de Educación e 
Ordenación Universitaria que a empresa concesionaria (Autos PACO) non 
utilizaba o vehículo de 50 prazas que figuraba no contrato dunha das rutas. 

Este ano a empresa volta a utilizar un autocar de 38 prazas polo que máis 
de seis alumnos quedan sen praza e polo tanto non poden acudir no 
transporte escolar ao instituto tendo que ir os pais e nais a lévalos a 
primeira hora da mañá nos seus vehículos particulares e recollelos ao 
mediodía ou a tarde eos conseguintes prexuízos tanto laboráis como 
económicos. 

Constatamos así que no IES Punta Candieira de Cedeira sigue a darse unha 
problemática no transporte escolar que está a dificultar o uso do mesmo 
por parte do alumnado matriculado en Bacharelato ou en Formación 
Profesional. 

Segundo a normativa vixente Decreto 203/1986 unha vez cuberías as prazas 
polo alumnado que ten dereito ao transporte gratuito procédese a 
comprobar cantas prazas quedan vacantes co fin de autorizar o seu uso 
polos alumnos de Bacharelato e Ciclos de FP. 
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Lamentablemente nos últimos anos repítese esta anormalidade a principios 
de curso, e os "paganos" desta situación son sempre os pais/nais que teñen 
que organizarse para levar e traer os seus fill@s as clases, unha situación de 
anormalidade que a Xunta de Galicia debería ter resolta dende fai tempo e 
que agora demandamos novamente que se resolva á maior brevidade 

Partido dos p O S Í b l e . 

É imprescindible que o Gobernó galego responda ás demandas das familias 
afectadas por esta situación, máis cando é posible resolvelo, en primeiro 
lugar dando cumprida conta dos contratos vixentes, e seguindo a máxima 
de actuar dende a Xunta de Galicia en beneficio da comunidade escolar que 
é o que se espera que faga a Consellería de Educación e Ordenación 
Universitaria, pero que non fixo ata o de agora. 

Mentres o actual Gobernó da Xunta de Galicia presume de acometer un 
importante aforro no servicio de transporte escolar por valor de 110 millóns 
de euros, as familias de Cerdido (A Coruña) sofren a desprotección do 
Gobernó presidido por Alberto Núñez Feijóo. 

Como xa temos denunciado en numerosas ocasións dende o Grupo 
Parlamentario dos Socialistas de Galicia, o Gobernó galego por unha banda 
recorta a calidade e as prestacións dun servicio fundamental no sistema 
educativo público de Galicia e por outra permite que haxa familias e 
alumnos/as discriminados que non poden dispoñer dos mesmos medios de 
transporte dos que si dispoñen os restantes alumnos/as. 

Estas son as razóns polas que os deputados e a deputada que asinan 
formulan as seguintes preguntas para a súa resposta escrita: 

1. Cando ten pensado resolver a Xunta de Galicia a situación pola que 
está a atravesar o servicio de transporte escolar no IES Punta 
Candieira (concello de Cedeira)? 

2. Entende razoable a actuación da empresa de transportes de substituir 
os vehículos que viña utilizando por outros de menor capacidade? 
Apoia a Consellería de Educación e Ordenación Universitaria este 
tipo de actuacións? 

Socialistas 
de Galicia 
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3. Ten arbitrado a Consellería de Educación e Ordenación Universitaria 
algún tipo de medidas para solucionar a problemática do transporte 
escolar en dito centro? 

4. De ser así, que tipo de medidas pensa adoptar? Con que calendario 

5. Está en contacto a Consellería de Educación e Ordenación 
Universitaria coa comunidade educativa do IES Punta Candieira, 
nomeadamente coas nais e pais do alumnado para informarlles do 
estado da situación e das posibles solucións que se pensan arbitrar? 

Pazo do Parlamento, 18 de outubro de 2011 

Asdo.: José Manuel Lage Tuñas 
Guillermo Meijón Couselo 
Beatriz Sestayo Doce 
Xoaquín M a Fernández Leiceaga 

Deputados e deputada do G.P. dos Socialistas de Galicia 

Asinado dixitalmente por: 

José Manuel Lage Tuñas na data 18/10/2011 14:05:20 

Guillermo Antonio Meijón Couselo na data 18/10/2011 14:05:24 

Beatriz Sestayo Doce na data 18/10/2011 14:05:29 

Xoaquín María Fernández Leiceaga na data 18/10/2011 14:05:34 
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Á Mesa do Parlamento 

Partido dos 
Socialistas 
de Galicia 

José Manuel Lage Tuñas e Modesto Pose Mesura, deputados 
pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao 
abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan 
ante esa Mesa a seguinte Pregunta para a súa resposta por escrito, co 
obxecto de coñecer os motivos polos que a Xunta de Galicia non executa o 
centro de saúde de Buño - Malpica (A Coruña). 

Dende a chegada á Presidencia da Xunta de Galicia de Alberto Núñez 
Feijóo, diferentes responsables, incluidos o propio presidente, teñen 
anunciada a licitación a dun total de 19 novos centros de saúde cun 
investimento aproximado que ascende a case 60 millóns de euros, que se 
financiarán mediante fondos extrapresupuestarios con pago aprazado a 20 
anos. 

Entre os centros que deberían ter sido licitados incluíase o pertencente a 
Buño, no concello de Malpica (A Coruña). 

A cesión dos terreos por parte do concello de Malpica (A Coruña) fíxose 
inicialmente no ano 2000. 

Cabe recordar que o consultorio actual daba no ano 2008 servicio a uns 
1.700 residentes, presentando unhas lamentables condicións. Daquela o 
citado inmoble carecía dun arquivo para as historias clínicas, entre outros 
déficits estructuráis. 

Pero non foi ata o ano 2008 cando, gobernando o PSdeG - PSOE na Xunta 
de Galicia, se puxeron en marcha tódolos trámites para facer realidade o 
centro de saúde de Buño. 

Foi o Consello da Xunta do 5 de xuño de 2008 o que autorizou a cesión 
dunha parcela de 2.050 metros cadrados por parte do Concello de Malpica 
ao Servizo Galego de Saúde para a construcción do centro de saúde de 
Buño, que alómenos contaría con dúas consultas de enfermaría, sala de 
espera e sala polivalente, e unha área de administración e servizos. 

O 1 de outubro de 2009 a xerente de Atención Primaria na Coruña, María 
Jesús Rodríguez Abellón, aseguraba publicamente que tiñan pensado levar 
adiante a licitación das obras do novo edificio de Buño antes de acabar o 
citado ano 2009. 
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A fináis do ano 2010 a conselleira de Sanidade volvía a anunciar, unha vez 
máis, a licitación do centro de saúde de Buño e a súa execución ao comezo 
do ano 2011. 

A Consellería de Sanidade solicitou no mes de xaneiro a licencia municipal 
para a construcción do centro de saúde de Buño - Malpica (A Coruña), pero 

socialistas dende o mes de xaneiro ata o mes de outubro non hai noticia algunha sobre 
de Galicia a execución deste proxecto, tan reclamado polos veciños e veciñas de 

.......................... Buño. Non se colocou unha soa pedra nos terreos destinados á situación do 
citado centro de saúde. 

Unha vez máis a Consellería de Sanidade volve a incumprir as súas 
promesas e os prazos anunciados, incorporando un novo atraso á 
construcción deste equipamento sanitario. 

Os socialistas galegos consideramos urxente que a Xunta de Galicia 
informe sobre o atraso na construcción do centro de saúde e de inmediato 
se recupere o tempo perdido. 

Polo anteriormente exposto os deputados que asinan formulan a seguinte 
pregunta para a súa resposta escrita: 

Cando ten previsto o Gobernó galego o comezo das obras de 
construcción do centro de saúde de Buño, no concello de Malpica (A 
Coruña)? 

Pazo do Parlamento, 18 de outubro de 2011 

Asdo.: José Manuel Lage Tuñas 
Modesto Pose Mesura 

Deputados do G.P. dos Socialistas de Galicia 

Asinado dixitalmente por: 

José Manuel Lage Tuñas na data 18/10/2011 14:09:01 
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Modesto Pose Mesura na data 18/10/2011 14:09:05 

Partido dos 
Socialistas 
de Galicia 
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Á Mesa do Parlamento 

Sonia Verdes Gil, deputada pertencente ao Grupo 
Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no 

partido dos artigo 152 do Regulamento da Cámara, presenta ante esa Mesa a 
Socialistas . , 

de Galicia seguinte pregunta para a sua resposta escrita. 

Durante os primeiros días do mes de outubro unha alarmante 
vaga de lumes asolou Galicia cebándose na provincia de Ourense. Tal 
é así que na xornada do sábado día 1 rexistrábase a cifra record de 80 
lumes, e 90 na xornada do domingo día 2, cando falecia un piloto que 
participaba na extinción dun lume que se declaraba no concello de 
Monterrei. 

Nos primeiros 7 días do mes de outubro eran máis de 1.700 ha 
as arrasadas polos lumes en Galicia, afectando de xeito especial ao 
distrito Verin-Viana. 

Na segunda semana do mes de outubro os lumes arrasaban 
miles de hectáreas, sendo os distritos máis afectados polos incendios 
os do Ribeiro- renteiro, Valdeorras-Trives en pleno Macizo Central 
ameazando o Parque Natural do Invernadoiro, e o distrito da Limia 
afectando ao parque natural do Xurés. 

Deste xeito mentres na páxina web oficial da Consellaría do 
Medio Rural non aparece información actualizada dos incendios 
forestáis que afectan á nosa Comunidade durante as xornadas do 
sábado día 15 e do domingo día 16 de outubro, na televisión pública 
apenas dedican uns segundos a informar da vaga de lumes que asóla a 
provincia de Ourense, apuntando que apenas 200 ha. foron arrasadas 
polos incendios forestáis nos concellos de Lobios e Manzaneda. 

Malia diversos medios de comunicación falan xa de máis de 
1.500 ha. arrasadas polas lapas, no lume que dende hai días -no 
Macizo Central de Ourense- afecta aos concellos de Manzaneda, 
Chandrexa de Queixa e Vilariño de Conso. 
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Deste xeito as hectáreas calcinadas durante o ano 2011 superan 
xa as mais de 14.500 ha. que quedaron arrasadas durante o ano 2010, 
afectando de xeito especial á provincia de Ourense. 

Diante da alarma xerada e a ocultación por parte do Gobernó 
partido dos galego da alarmante vaga de lumes que está a sufrir a nosa 
de Galicia comunidade, compre unha explicación en sede Parlamentaria e á 

sociedade galega, do labor que está a desenvolver o executivo para 
garantir a defensa do noso territorio e dos cidadáns fronte aos 
incendios forestáis. 

Ante esta situación de alerta, a deputada que asina formula as 
seguintes preguntas para a súa resposta escrita: 

1. a) Cantos lumes se rexistraron en Galicia durante o mes de 
outubro, con Indicación do número de incendios rexistrados cada día? 

2. a) Que superficie resultou calcinada polos lumes no mes de 
outubro durante a vaga de lumes que afectou a Galicia, e 
nomeadamente á provincia de Ourense? 

3 .a) Que superficie resultou calcinada en cada un dos incendios que 
se rexistraron durante a vaga de lumes do mes de outubro? 

4. a) Que porcentaxe representa ao respecto do que ardeu o resto do 
ano, dende xaneiro ata o remate da campaña de alto risco o 30 de 
setembro? 

5. a) Cales son os datos ao respecto das hectáreas de monte 
arborado, monte raso, e superficie agrícola non forestal que resultaron 
calcinadas pola vaga de lumes que no mes de outubro asolou Galicia? 

6. a) Que medios, tanto humanos (con indicación da composición 
das brigadas), como aéreos e terrestres, tiña despregados a 
Consellaría do Medio Rural no monte galego durante a vaga de 
incendios que asolou Galicia os primeiros días do mes de outubro? 
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7.a) Que valoración fai o Gobernó galego ao respecto dos lumes 
que en torno a fin de semana do 15 de outubro arrasaban o monte nos 
concellos de Chandrexa de Queixa e Manzaneda e o Parque Natural 
do Xurés? 

8. a) Que valoración fai o Gobernó galego ao respecto das 
actuacións da Xunta de Galicia ante os numerosos lumes producidos 
en Galicia ñas últimas datas, nomeadamente durante a vaga de lumes 
que durante o mes de outubro asolou a provincia de Ourense? 

9. a) Que valoración fai o Gobernó galego ao respecto da 
información aportada pola Consellaría do Medio Rural referida a vaga 
de lumes que asolou Galicia durante o mes de outubro? 

10. a) E ao respecto da información que aportaban os medios de 
comunicación pública? 

11. a) Ten previsto o Gobernó galego poñer en marcha algunha 
medida para evitar as escurrentias, e loitar contra a erosión, co fin de 
restaurar e recuperar o potencial forestal dañado e a rexeneración dos 
hábitats afectados ñas zonas arrasadas polos incendios forestáis, 
nomeadamente na provincia de Ourense durante o mes de outubro, e 
no Macizo Central Ourensán? 

Pazo do Parlamento, 18 de outubro de 2011 
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Partido dos 
Socialistas 
de Galicia 

Asdo: Sonia Verdes Gil 
Deputada do G.P. Socialista 

Asinado dixitalmente por: 

Sonia Verdes Gil na data 18/10/2011 14:18:41 
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Grupo Parlamentario 

Á Mesa do Parlamento 

Concepción Burgo López, Ricardo Várela Sánchez e Pablo Xabier 
López Vidal, deputada e deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario 

partido dos d o s Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do 
Socialistas r o 

de Galicia Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte Pregunta 
para a súa resposta escrita. 

Para realizar o Auditorio da cidade de Lugo, a anterior Consellería de 
Política Territorial, Obras Públicas e Transportes, convocou en 2008 un 
concurso de ideas internacional que contaba cun xurado de calidade do que 
formou parte entre outros Manuel Gallego, Medalla de Oro da Arquitectura 
española 2010. Este xurado outorgou o proxecto a un estudo de arquitectos 
que contaba cunha ampia experiencia na construción de auditorios e 
infraestruturas culturáis, xa que foron os responsables dos auditorios de 
Murcia e Cuenca, e do Teatro Valle-Inclán en Madrid, polo que recibiron o 
Premio Nacional de Arquitectura, do Auditorio de Granada e do Palau de la 
Música de Peñiscola, entre outros. 

A Consellería de Medio Ambiente, Territorio e Infraestruturas concedeu o 
estudo gañador do concurso de ideas, en xullo de 2009, o contrato para 
facer o proxecto básico e de execución do Auditorio seguindo a cláusula 8 
do prego de condicións do dito concurso. 

Esta cláusula 8 do prego de condicións citado, facultaba tamén á 
Administración a realizar un contrato negociado eos gañadores para que se 
fixeran cargo da dirección das obras, incluso a formalizar nun único 
contrato a redacción dos proxectos e a dirección técnica, recoñecendo o 
valor que supon, loxicamente, a unidade do proceso de proxecto e 
construción dun edificio singular como é un auditorio. 

Pero a Consellería de Medio Ambiente, Territorio e Infraestruturas 
renunciou a esta posibilidade e, nunha decisión insólita e inexplicable, 
abriu en xaneiro de 2011 (posteriormente á adxudicación das obras), un 
concurso público para a contratación da dirección de obra separando 
execución de proxecto e dirección facultativa. 
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ÍÜÍ Grupo Parlamentario 

Este concurso presentou dende o principio graves dubidas sobre as 
intencións da Consellería e importantes irregularidades. 

De feito, na primeira convocatoria se excluía a participación dos técnicos 
redactores do proxecto, cláusula ilegal que tivo que ser modificada o 28 de 
xaneiro de 2011, anulando esta exclusión tras a intervención do Decano do 
Colexio de Arquitectos de Galicia. 

Unha vez restablecida a legalidade, neste concurso participou o estudo de 
arquitectos que desenvolveron os proxectos, alcanzando ñas valoracións 
técnicas as máximas puntuacións, pero foi apartado do concurso polo que 
se considerou, por parte da consellería, unha baixa temeraria. Os 
arquitectos redactores dos proxectos xustificaron esta baixa de forma lóxica 
dado que o profundo coñecemento que tiñan do proxecto tanto os 
arquitectos como os técnicos, posibilitaban un aforro de custes importante. 

A Consellería de Medio Ambiente, Territorio e Infraestruturas, en cambio, 
decidiu pagar 11.5686 mais a outro estudo de arquitectos que non coñece o 
proxecto e que non ten experiencia en construción de este tipo de 
infraestruturas culturáis, que presentan singularidades técnicas tan 
importantes como a acústica que marcan a diferenza entre o éxito e o 
fracaso. 

É tan insólita a decisión de conceder a dirección de obra a un estudo 
diferente ao que realizou o proxecto e por riba a un prezo maior do que 
ofertaban os arquitectos encargados, que incluso o Consejo Superior de 
Colegios de Arquitectos de España manifestou publicamente o seu asombro 
e o seu rexeitamento por esta separación entre proxecto e dirección e o 
apoio o estudo autor do proxecto. 

Dende o noso punto de vista, todo este proceso pon en evidencia a vontade 
da consellería de apartar da dirección da obra aos arquitectos gañadores do 
concurso e autores do proxecto, tanto polas iniciáis cláusulas de exclusión 
dos técnicos participante no proxecto, como polas débiles escusas para 
deixalos fóra do da dirección facultativa. 

Entendemos que é un grave erro esta separación entre proxecto e dirección 
facultativa que pon en risco o axeitado desenvolvemento dunha obra con 
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importantes singularidades arquitectónicas como é o Auditorio de Lugo. 
Son grandes as dificultades de construción deste edificio complexo, tanto 
en lo estrutural como ñas instalacións é non parece o mais doado que deste 
proceso estean separados os autores do proxecto que son os únicos que o 
coñecen en profundidade. 

Por iso, consideramos imprescindible buscar unha solución para que os 
arquitectos e técnicos autores do proxectos continúen unidos á construción 
do auditorio, para garantir o mellor e mais rápido desenvolvemento desta 
importante infraestrutura. 

Polo exposto, a deputada e deputados asinantes formulan as seguintes 
preguntas: 

1. a) Por que se decidiu prescindir da posibilidade de contratar 
conxuntamente a elaboración do proxecto e dirección de obras do 
Auditorio da cidade de Lugo tal como se contemplaba no prego de 
condicións do concurso de ideas aberto para a construción de dito 
auditorio? 

2. a) É certo, como indican todas as evidencias, que a Consellería Medio 
Ambiente, Territorio e Infraestruturas, tivo a vontade expresa de apartar da 
dirección das obras do auditorio ao equipo redator dos proxectos e gañador 
do concurso inicial? Cales son as causas? 

3 .a) Esta separación entre proxecto e dirección de obra se está a producir en 
todos os proxectos desenvolvidos pola consellería? 

4. a) Como valora o conselleiro de Medio Ambiente, Territorio e 
Infraestruturas a separación que se está a producir entre proxecto e 
dirección de obras nun edificio singular e complexo como é o Auditorio de 
Lugo? 

5. a) Non considera supon un perigo innecesario para o bo desenvolvemento 
das obras do Auditorio de Lugo e a súa calidade? 
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6.a) Se contemplou por parte da Consellería de Medio Ambiente, Territorio 
e Infraestruturas a posibilidade de incorporar, a través dunha asistencia 
técnica, aos autores do proxecto e gañadores do concurso de ideas para a 
construción de dito auditorio? 

Pazo do Parlamento, 27 de setembro de 2011 

Asdo.: Concepción Burgo López 
Ricardo Várela Sánchez 
Pablo Xabier López Vidal 

Deputada e deputados do G.P. dos Socialistas de Galicia 

Asinado dixitalmente por: 

María Concepción Burgo López na data 27/09/2011 12:52:44 

Ricardo Várela Sánchez na data 27/09/2011 12:52:54 

Pablo Xabier López Vidal na data 27/09/2011 12:53:00 

Partido dos 
Socialistas 
de Galicia 
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Grupo Parlamentario 

Á Mesa do Parlamento 

José Luis Méndez Romeu, deputado pertencente ao Grupo 
Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do 
Regulamento da Cámara, presenta ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa 
resposta escrita. 

Partido dos 
Soci 3.1 i StclS 

d e Gal icia O Diario Oficial de Galicia do día 11 de outubro pasado informa da 
autorización administrativa para a posta en funcionamento de dúas unidades 
e s c o | a r e s ¿ e e d u c a c i ó n infantil e de seis unidades de educación primaria no 
colexio Montespiño, de Culleredo. 

Trátase dun incremento importante, nun centro concertado que educa en 
réxime de segregación de xénero de acordó co ideario educativo da rede 
"Fomento de Centros de Ensinanza". 

A demanda de matricula nese concelllo está esixindo a creación dun novo 
centro de ensino primario e doutra de ensino secundario, pero a consellaría non 
ten comprometido ata o de agora ningunha data. 

En consecuencia, compre coñecer os datos de demanda que motivan a 
devandita autorización e a súa procedencia, do propio concelllo ou de concellos 
limítrofes, por iso o deputado que asina formula as seguintes preguntas para a súa 
resposta escrita: 

1 .a) Que datos de demanda avalan a autorización para crear oito unidades 
no Colexio Montespiño de Culleredo? 

2. a) Váiselles outorgar concertó educativo? 

3. a) No seu caso, ¿todas as prazas escolares serán de libre acceso segundo 
a normativa vixente de admisión, en que datas? 

4. a) Considera a Xunta que o réxime de concertos é compatible co ensino 
segregado por xéneros? 

5. a) Cando serán construidos os dous centros de ensino que demanda o 
concello? 

Pazo do Parlamento, 18 de outubro de 2011 

Asdo: José Luis Méndez Romeu 
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Deputado do G.P. Socialista 

Partido dos 
Socialistas 
de Galicia 

Asinado dixitalmente por: 

José Luis Méndez Romeu na data 18/10/2011 16:42:17 
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OFICINA PARLAMENTAR 
Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 
Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.es 
15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

Á MESA DO PARLAMENTO 

Carlos Aymerich Cano e Henrique Viéitez Alonso, deputados pertencentes 

ao Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do 

disposto no Regulamento da Cámara, apresentan a seguinte PERGUNTA para a 

sua resposta escrita, relativa á contratación do persoal de pronto auxilio e 

socorristas no Concello de Fisterra. 

En contra do estabelecido na Orde de 30 de Decembro de 2010 (que dá preferencia 

para o acceso a estes postos de traballo a persoas pertencentes a colectivos con 

especial dificuldade de inserición laboral e que, con carácter xeral, dispon que non 

se contratará de novo, até pasados tres anos, a quen xa fose contratado por un 

periodo superior a nove meses nos últimos tres anos) o gobernó municipal de 

Fisterra vén contratando anos tras anos ás mesmas persoas sen que conste, nin se 

fixese actuación ningunha para comprobalo, a súa pertenza a colectivos de difícil 

inserición laboral. 

Dado que a contratación deste persoal está financiada pola Xunta de Galiza no 

marco das políticas de fomento do emprego, formúlanse as seguintes cuestións: 

Que medidas adoptou ou vai adoptar a Xunta de Galiza para asegurar que as 

persoas contratadas polo Concello de Fisterra no marco da Orde de 30 de 

Decembro de 2010 cumpran eos requisitos estabelecidos na mesma? Que medidas 

vai adoptar para corrixir as irregularidades producidas? 

Santiago de Compostela, a 18 de Outubro de 2011 
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OFICINA PARLAMENTAR 
Parlamento de Galiza 
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Asdo.: Carlos Aymerich Cano 

Henrique Viéitez Alonso 

Deputados do G.P. do BNG 

Asinado dixitalmente por: 

Henrique Viéitez Alonso na data 18/10/2011 16:41:02 

Carlos Ignacio Aymerich Cano na data 18/10/2011 16:41:07 
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OFICINA PARLAMENTAR 
Parlamento de Galiza 
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Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.es 
15702 Santiago de Compostela 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

Carlos Aymerich Cano e Manuel Parga Núñez, deputados pertencentes ao Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, apresentan a seguinte PERGUNTA para a sua resposta 

oral escrita, relativa ás irregularidades detectadas na construción dunha escola 

infantil en Fisterra. 

Ao cabo de anos de demora por resolución de 17 de Xuño de 2011 o Consorcio 

Galego de Servizos de Igualdade e Benestar adxudicou á empresa "Conslar 

Ingeniería y Construcción S.L.U." as obras de construción dunha escola infantil de 

tres unidades en Fisterra. Resulta, porén, segundo ten denunciado o Grupo 

Municipal do BNG de Fisterra, que as obras están a ser materialmente ejecutadas 

por outra empresa diferente sen que conste que por parte da adxudicataria 

comunicase previamente a correspondente subcontratación. 

Así as cousas, formúlase a seguinte cuestión: 

Que medidas vai adoptar a Xunta diante desta irregularidade? 

Santiago de Compostela, 18 de Outubro de 2011 

Asdo.: Carlos Aymerich Cano 

Manuel Parga Núñez 

Deputados do G.P. do BNG 
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OFICINA PARLAMENTAR 
Parlamento de Galiza 
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Asinado dixitalmente por: 

Carlos Ignacio Aymerich Cano na data 18/10/2011 17:02:38 

Manuel Parga Nuñez na data 18/10/2011 17:02:43 
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iü¡ Grupo Parlamentario 

Á Mesa do Parlamento 

Sonia Verdes Gil, deputada pertencente ao Grupo 
Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no 
artigo 152 do Regulamento da Cámara, presenta ante esa Mesa a 

partido dos seguinte pregunta para a súa resposta escrita. 
Socialistas 
de Galicia 

Recentemente a Consellaría do Medio Rural editou o número 1 
dunha revista que cunha tirada inicial de 25.000 exemplares para o 
período xullo-setembro de 2011, pretende ser unha guía de uso para 
todos aqueles que viven e traballan e se interesan polo rural. 

Logo dunha primeira impresión e da análise do contido do 
primeiro número desta revista detéctase que se trata dunha ferramenta 
que a Consellaría do Medio Rural pretende utilizar cun claro afán 
propagandístico. 

A intención parece ser continuar coa edición e coa publicación 
de vindeiros números da revista. 

Ao noso xuízo a edición e distribución por parte da Consellaría 
do Medio Rural desta revista nun momento de grave crise e de 
recortes que afectan á propia consellaría, e que sofren os sectores 
agrogandeiros e forestáis, resulta sen lugar a dúbidas un despilfarro 
dos recursos públicos que deberán optimizarse co fin da dinamización 
do noso medio rural. 

Por iso, a deputada que asina formula as seguintes preguntas 
para a súa resposta escrita: 

1. a) Cal foi o custe da primeira edición do Boletín da 
Consellaría do Medio Rural para o período xullo-setembro 2011? 

2. a) Cal foi o custe da distribución dos 25.000 exemplares 
correspondentes á primeira edición da revista da Consellaría do Medio 
Rural? 

3 .a) Cal foi a partida orzamentaria consignada ao fin da edición 
e distribución da devandita publicación? 
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ü l Grupo Parlamentario 

4.a) Entre que destinatarios se distribuíron os 25.000 
exemplares da primeira edición da revista ? 

6. a) Que obxectivos persegue a Consellaría do Medio Rural coa 
publicación da devandita revista? 

7. a) Como valora o Gobernó galego a publicación desta revista 
tendo en conta os obxectivos que persegue de suposto interese social 
e o seu custe? 

8. a) Que valoración fai o Gobernó galego ao respecto desta 
publicación propagandística, tendo en conta a xestión que fai a 
Consellaría do Medio rural dos recursos públicos e a política de 
recortes que está a levar a cabo diante da grave crise que atravesan as 
explotacións agrogandeiras galegas e o agro galego? 

Pazo do Parlamento, 18 de outubro de 2011 

Partido dos 
Socialistas 
de Galicia 

5.a) Ten prevista a Consellaría do Medio Rural continuar coa 
edición desta revista? 

Asdo: Sonia Verdes Gi l 
Deputada do G.P. Socialista 

Asinado dixitalmente por: 

Sonia Verdes Gil na data 18/10/2011 17:06:48 
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iü¡ Grupo Parlamentario 

Á Mesa do Parlamento 

Beatriz Sestayo Doce, deputada pertencente ao Grupo Parlamentario 
dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do establecido no artigo 152 do 
Regulamento da Cámara presenta ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa 
resposta escrita. 

Galicia tense convertido nun lugar obxector do desenvolvemento da 
coñecida como Lei de dependencia por parte do Gobernó Feijóo. Case tres anos 
despois das eleccións autonómicas ñas que durante a campaña electoral o PP 
azoutaba, unha e outra vez, ao entón Gobernó da Xunta de Galicia coas cifras da 
dependencia no exercicio do que foi, sen ningunha dúbida, unha das campañas 
electorais máis sucias en Galicia, a realidade é que nin una soa promesa do PP en 
campaña é certa, senón todo o contrario. 

As cifras de dependentes en espera ten subido en Galicia case un 400%, 
dende a toma de posesión do Gobernó Feijoo, as demoras na resolución de 
expedientes é unha constante para aburrir e desanimar ás persoas con dereito a 
unha prestación, a burocracia multiplícase e a conselleira de Traballo e Benestar 
fai oídos xordos aos requirimentos do Valedor do Pobo. A privatización de 
infraestructuras, os cambios nos PIA, a falla de coordinación entre os propios 
órganos da Xunta con competencia na Xunta son só algún exemplo do caos na 
xestión da dependencia en Galicia, e da falla de vontade política da dereita deste 
país co cumprimento das leis sociais. 

Por iso a deputada que asina formula as seguintes preguntas para a súa 
resposta escrita: 

1 .a) Cal é a demora media de resolución dos expedientes de dependencia, 
dende o rexistro da primeira solicitude ata a posibilidade efectiva de recibir a 
prestación? 

2. a) Cantas persoas hai rexistradas en Galicia con expediente aberto 
relativo á dependencia? 

3. a) Cantos expedientes se teñen arquivado dende a toma de posesión do 
Gobernó presidido por Núñez Feijóo? 

Pazo do Parlamento, 17 de outubro de 2011 

Asdo: Beatriz Sestayo Doce 
Deputada do G.P. dos Socialistas de Galicia 
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Asinado dixitalmente por: 

Beatriz Sestayo Doce na data 18/10/2011 18:56:20 
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REXISTRO XERAL ENTRADA 
Data asento: 19/10/2011 09:47 
N° Rexistro: 72432 

Data envió: 19/10/2011 09:47:31.292 

il§ Grupo Parlamentario 

Á Mesa do Parlamento 

Carmen Acuña do Campo, Modesto Pose Mesura, María Quintas 
Alvarez, Pablo Xabier López Vidal e Juan Carlos Francisco Rivera, 
deputadas e deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

partido dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do 
de Galicia Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte Pregunta 

para a súa resposta por escrito. 

A contestación formulada pola Consellería de Sanidade a través da 
Dirección Xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias a unha 
pregunta oral en Pleno convertida en pregunta con resposta escrita con 
núm. de rexistro 69442 sobre "a opinión do Gobernó galego respecto da 
necesidade dun maior número de camas no Complexo Hospitalario de 
Ourense para a prestación dunha mellor atención á poboación" non é 
totalmente satisfactoria, dado que a pregunta non foi respondida 
axeitadamente, as deputadas e os deputados que asinan formulan de novo a 
pregunta para a súa resposta escrita: 

No Complexo Hospitalario de Ourense se comenta que dado a constante 
falta de camas que se padece os facultativos se teñen visto obrigados en 
ocasións a derivar pacientes para o seu ingreso directamente dende as 
urxencias do Complexo Hospitalario de Ourense a CO.SA.GA. 
(Cooperativa Sanitaria de Galicia). 

Tamén comentan os traballadores e traballadoras que mentres se sofre pola 
falta de espacio e de camas seguen, sen embargo, case sempre pechadas a 
planta do Nai, a cuarta da maternal ou a terceira de Piñor. 

E , consecuentemente, os pacientes se queixan. Van uns días que un doente 
explicaba o seu periplo por urxencias do CHOU da seguinte maneira: 
"Primeiro me levaron o que chamaron sala B, como alí non cabían máis 
camillas me pasaron a outra sala que lie chamaban de "tránsito" e non 
acabou aquí o contó pois o seguir sen haber camas libres alí aínda me 
tiveron noutra sala que denominaban UPI. 

E, para enredar aínda máis as cousas, ao chegar as dez da noite os 
pacientes que estábamos en "tránsito" nos volveron outra vez a "sala B" 
pois a UPI estaba chea. 
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IH Grupo Parlamentario ^ ™ ^ ™ M ™ ™ & 

En fin curar non nos curarán, pero irnos fartos de excursións e de 
esperas..." 

Ante esta evidente preocupación dos profesionais e dos usuarios e usuarias 
partido dos pola carencia de camas no CHOU, as deputadas e os deputados que asinan 
de Galicia formulan a seguinte pregunta para a súa resposta escrita: 

Considera o Gobernó galego que o Complexo Hospitalario de Ourense 
necesitaría un maior número de camas para dar unha mellor e 
adecuada atención á poboación de Ourense? 

Pazo do Parlamento, 18 de outubro de 2011 

Asdo.: Carmen Acuña do Campo 
Modesto Pose Mesura 
María Quintas Alvarez 
Pablo Xabier López Vidal 
Juan Carlos Francisco Rivera 

Deputadas e deputados do G.P. dos Socialistas de Galicia 

Asinado dixitalmente por: 

María del Carmen Acuña do Campo na data 18/10/2011 16:51:24 

Modesto Pose Mesura na data 18/10/2011 16:51:27 

Maria Remedios Quintas Alvarez na data 18/10/2011 16:51:32 

Pablo Xabier López Vidal na data 18/10/2011 16:51:37 

Juan Carlos Francisco Rivera na data 18/10/2011 16:51:44 
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Grupo Parlamentario 

Á Mesa do Parlamento 

Carmen Acuña do Campo, Carmen Cajide Hervés, Silvia Fraga 
Santos, Beatriz Sestayo Doce e Modesto Pose Mesura, deputadas e 

partido dos deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 
de Galicia Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte Pregunta para a súa resposta por 
escrito. 

A contestación formulada pola Consellería de Sanidade a través da 
Dirección Xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias a unha 
pregunta oral en Comisión convertida en pregunta con resposta escrita 
con núm. de rexistro 58531 sobre "cantos profesionais, no conxunto dos 
hospitais públicos da sanidade galega, se declararon obxectores de 
conciencia ante a nova Lei de saúde sexual e reprodutiva" non é 
totalmente satisfactoria, dado que a pregunta non foi respondida 
axeitadamente, as deputadas e o deputado que asinan formulan de novo a 
pregunta para a súa resposta escrita: 

O Boletín Oficial do Estado con data 4 de marzo de 2010 recolle unha 
nova Lei, a Lei 2/2010, de 3 de marzo de Saúde Sexual e Reprodutiva e da 
Interrupción Voluntaria do Embarazo, que vén de dar un paso máis na 
consolidación dos dereitos dos e das cidadáns. 

Se trata dunha Lei cun claro obxectivo preventivo buscando a redución no 
número de embarazos non desexados. Pero, ademáis, esta Lei e no caso de, 
por fallar outras medidas, producirse ese tipo de embarazos busca tamén 
informar e acompañar ás mulleres nesa difícil decisión. 

É dicir, que estamos ante unha Lei que garante o apoio a muller na súa 
capacidade reprodutiva, respectando á muller por encima de todo e sexa cal 
sexa a súa decisión e axudándoa nesas circunstancias tan especiáis e 
comprometidas. 

Todos e todas sabemos que os abortos están ai e, polo tanto, os gobernos 
deben ser consecuentes ca realidade. 
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Temos que rematar co cinismo e ca ocultación que existe entorno aos 
problemas das mulleres. 

Ata agora e ante a máis seria dificultade que pode aparecer na vida dunha 
muller os Gobernos do Partido Popular miraban para outro lado tal e como 

partido dos ocorría ca violencia de xénero. 

O aborto consentíase, pero pagando. Así todo o mundo coñece que, por 
exemplo, durante o mandato de Aznar abortaron en España máis de 
500.000 mulleres e que o número, desgraciadamente, vai crecendo ano a 
ano de tal xeito que no 2008 abortaron unhas 115.812 mulleres. 

O Gobernó socialista do Estado consciente de que non se pode seguir 
mirando para outro lado ante esta evidencia remitiu ás Cortes un 
anteproxecto de lei, que por certo, foi apoiado por case todos os demais 
Grupos do Congreso para tratar de pór remedio a esa realidade, que non é 
outra que cada día se produce un elevado número de embarazos non 
desexados. 

Debemos vivir de realidades e non agochar os problemas. Dende o Grupo 
Socialista temos grandes esperanzas de que esa Lei, ó igual que noutros 
países nos que xa se ven aplicando dende fai anos, sexa un instrumento 
eficaz na redución do número de abortos. 

Pero tamén estamos francamente preocupados cando o Ministerio de 
Igualdade, impulsor da Lei, se ve na obriga de facer un chamamento á 
responsabilidade das autonomías que mostran a súa resistencia a aplicar a 
nova Lei; iso si que rompe España. 

E concretamente en Galicia, onte podíamos ler nun medio de comunicación 
que Galicia será a primeira Comunidade española que incumprirá un dos 
apartados da Lei do aborto. A Xunta de Galicia non introducirá 
información propia relacionada coas axudas ás mulleres que queiran 
interromper o seu embarazo no que, por Decreto do Gobernó estatal, as 
Autonomías deben entregar ás xestantes a partir de hoxe. Aínda que á 
Consellería de Sanidade sostén que cumprirá "escrupulosamente" a Lei 
española, fontes do mesmo departamento de Pilar Farjas confirmaron a este 

Socialistas 
de Galicia 
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ÍÜÍ Grupo Parlamentario 

diario que Sanidade será un "mero transmisor da información que meta 
Madrid" no paquete. 

Por todo iso, as deputadas e o deputado asinantes formulan as seguintes 
preguntas para a súa resposta escrita: 

Partido dos 

socialistas 1 Cantos profesionais se teñen declarado obxectores de conciencia, 
de Galicia r ? 

ante a nova Lei de Saúde Sexual e Reprodutiva, no conxunto dos 
hospitais públicos da sanidade galega? Que porcentaxe supon sobre 
o total? 

2. Ten a Consellería confeccionados os diferentes equipos de 
profesionais necesarios para atender as solicitudes de interrupcións 
voluntarias do embarazo que poidan xurdir no conxunto do territorio 
galego? 

3. A Lei entrou en vigor o día cinco de xullo e a día de hoxe, unha 
muller que o necesite por ter optado pola interrupción do seu 
embarazo, poderla ser atendida xa na rede pública con toda 
normalidade? 

4. Poderla ser derivada aos centros privados, pero financiando o Sergas 
a intervención por non poder ofrecer aínda este servizo en algún dos 
hospitais públicos? 

5. Poderían seguir funcionando os centros privados como ata o de agora 
por si algunha muller prefire esa opción? 

6. Está asegurada a posibilidade da interrupción do embarazo 
voluntaria tamén para as mulleres que reciban atención médica nos 
hospitais comarcáis galegos? En todos por igual e desde a entrada en 
vigor da nova Lei? En caso de non ser así, quen sería o responsable 
dése incumprimento e cal a posible sanción polo mesmo? 

Pazo do Parlamento, 11 de febreiro de 2011 

Asdo.: Carmen Acuña do Campo 
Carmen Cajide Hervés 
Silvia Fraga Santos 
Beatriz Sestayo Doce 
Modesto Pose Mesura 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 
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Grupo Parlamentario 

Asinado dixitalmente por: 

María Carmen Acuña Docampo na data 11/02/2011 12:23:38 
Partido dos 
socialistas Maria del Carmen Cajide Herves na data 11/02/2011 12:23:41 
de Galicia 

......................... Silvia Belén Fraga Santos na data 11/02/2011 12:23:46 

Beatriz Sestayo Doce na data 11/02/2011 12:23:53 

Modesto Pose Mesura na data 11/02/2011 12:23:58 
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ÍÜÍ Grupo Parlamentario 

Á Mesa do Parlamento 

Carmen Acuña do Campo e Modesto Pose Mesura, deputada e deputado 
pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao 
abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan 

partido dos ante esa Mesa a seguinte Pregunta para a súa resposta por escrito. 
Socialistas 
de Galicia 

A contestación formulada pola Consellería de Sanidade a través da 
Dirección Xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias a unha 
pregunta oral en Pleno convertida en pregunta con resposta escrita con 
núm. de rexistro 69455 sobre "o número de camas de psiquiatría e de 
medicina interna que se suprimirían no Complexo Hospitalario de 
Ourense co pechamento do Hospital Psiquiátrico de Toén" non é 
totalmente satisfactoria, dado que a pregunta non foi respondida 
axeitadamente, a deputada e o deputado que asinan formulan de novo a 
pregunta para a súa resposta escrita: 

A cidadanía ourensán está de novo moi preocupada ante o anuncio das 
autoridades sanitarias ourensáns do peche do Hospital Psiquiátrico de 
Toén. 

Exponse o traslado dos enfermos ingresados en Toén ao Hospital de Piñor. 

Polo exposto anteriormente, a deputada e o deputado que asinan formulan a 
seguinte pregunta para a súa resposta escrita: 

Cantas camas, tanto de psiquiatría como de medicina interna, se 
suprimirían no Complexo Hospitalario de Ourense con este xurdido? 

Pazo do Parlamento, 18 de outubro de 2011 

Asdo.: Carmen Acuña do Campo 
Modesto Pose Mesura 

Deputada e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

Asinado dixitalmente por: 

María del Carmen Acuña do Campo na data 18/10/2011 16:36:56 
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Grupo Parlamentario 

Modesto Pose Mesura na data 18/10/2011 16:36:59 

Partido dos 
Socialistas 
de Galicia 
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ÍÜÍ Grupo Parlamentario 

Á Mesa do Parlamento 

Carmen Acuña do Campo e Modesto Pose Mesura, deputada e deputado 
pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 
disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 
seguinte Pregunta para a súa resposta por escrito. 

Partido dos 
Socialistas 

de Galicia A contestación formulada pola Consellería de Sanidade a través da Dirección 
____________ Xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias a unha pregunta oral en 

Comisión convertida en pregunta con resposta escrita con núm. de rexistro 
69350 sobre "a opinión da Consellería de Sanidade respecto da necesidade de 
aumentar o número de fisioterapeutas do Servizo de Rehabilitación do 
Hospital Comarcal de Valdeorras e, se é o caso, o prazo previsto ao 
respecto" non é totalmente satisfactoria, dado que a pregunta non foi respondida 
axeitadamente, a deputada e o deputado que asinan formulan de novo a pregunta 
para a súa resposta escrita: 

A actual Consellería de Sanidade afirma que ten un gran compromiso eos 
hospitais comarcáis do noso país. 

Máis parecerá que todo se queda na intervención, pois nin os orzamentos nin as 
medidas de xestión do Gobernó Feijóo demostran e ratifican ese "compromiso". 

No Hospital Comarcal de Valdeorras existen unhas largas listas de espera no 
servizo de rehabilitación que se beneficiarían dun aumento no cadro de persoal 
de fisioterapia. 

Por todo o anteriormente exposto, a deputada e deputado asinantes formulan as 
seguintes preguntas para a súa resposta por escrito: 

1. Considera necesario a Consellería de Sanidade aumentar o número de 
fisioterapeutas do cadro de persoal do servizo de rehabilitación do 
Hospital Comarcal de Valdeorras? 

2. De ser así, cando se faría efectiva esa incorporación? 

Pazo do Parlamento, 18 de outubro de 2011 

Asdo.: Carmen Acuña do Campo 
Modesto Pose Mesura 

Deputada e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 
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Grupo Parlamentario 

Asinado dixitalmente por: 

María del Carmen Acuña do Campo na data 18/10/2011 16:33:23 

Modesto Pose Mesura na data 18/10/2011 16:33:26 

Partido dos 
Socialistas 
de Galicia 
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III Grupo Parlamentario 

Á Mesa do Parlamento 

Carmen Acuña do Campo e Modesto Pose Mesura, deputada e deputado 
pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao 
abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan 

partido dos ante esa Mesa a seguinte Pregunta para a súa resposta por escrito. 
Socialistas 
de Galicia 

A contestación formulada pola Consellería de Sanidade a través da 
Dirección Xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias a unha 
pregunta oral en Pleno convertida en pregunta con resposta escrita con 
núm. de rexistro 69448 sobre "a opinión do Gobernó galego respecto da 
posible repercusión na habitual falta de camas do Complexo 
Hospitalario de Ourense do anunciado pechamento do Hospital de 
Toén e o traslado dos enfermos psiquiátricos ao Hospital de Piñor" non 
é totalmente satisfactoria, dado que a pregunta non foi respondida 
axeitadamente, a deputada e o deputado que asinan formulan de novo a 
pregunta para a súa resposta escrita: 

A Xerencia de Ourense pretende pechar o Hospital de Toén e o traslado dos 
enfermos psiquiátricos ao Hospital de Piñor. 

Máis que poder realizar ese traslado é necesario acondicionar o Hospital de 
Piñor para atender axeitadamente as necesidades deses pacientes co gasto 
que iso pode supoñer. 

Aínda que o verdadeiro problema que orixina esa medida é o de reducción 
de número de camas que isto vai supoñer para o conxunto do Complexo. 

Polo exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan a seguinte 
pregunta para a súa resposta escrita: 

Pensa a Consellería de Sanidade que esta medida pode complicar a xa 
habitual falta de camas deste Complexo hospitalario? 

Pazo do Parlamento, 18 de outubro de 2011 

Asdo.: Carmen Acuña do Campo 
Modesto Pose Mesura 
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III Grupo Parlamentario 

Deputada e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

Asinado dixitalmente por: 

María del Carmen Acuña do Campo na data 18/10/2011 16:28:32 
Partido dos 

socialistas Modesto Pose Mesura na data 18/10/2011 16:28:35 
de Galicia 
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III Grupo Parlamentario 

Á Mesa do Parlamento 

Carmen Acuña do Campo, deputada pertencente ao Grupo 
Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 
152 do Regulamento da Cámara, presenta ante esa Mesa a seguinte 

partido dos Pregunta para a súa resposta por escrito. 
Socialistas 
de Galicia 

A contestación formulada pola Consellería de Economía e Industria a 
través da Dirección Xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias a 
unha pregunta oral en Comisión convertida en pregunta con resposta 
escrita con núm. de rexistro 71392 sobre "as medidas específicas que vai 
implantar o Gobernó galego para paliar as repercusións da crise 
económica ñas minas da comarca de Valdeorras" non é totalmente 
satisfactoria, dado que a pregunta non foi respondida axeitadamente, a 
deputada que asina formula de novo a pregunta para a súa resposta escrita: 

A Comarca de Valdeorras vive da lousa fundamentalmente. 

As canteiras de lousa situadas ñas montañas máis próximas dan traballo 
directo a máis de 3.000 persoas, pero indirectamente son as que manteñen a 
economía de toda a comarca. 

Como todo o mundo sabe, a lousa se emprega sobre todo para a fabricación 
de cuberías, para facer os tellados, sendo polo tanto un material destinado 
fundamentalmente á construcción. 

Nesta crise que estamos a vivir, a construcción foi un sector, 
especialmente, castigado chegándose case a súa paralización no conxunto 
do Estado. 

Se non se constrúe non se demanda material de construcción coa 
conseguinte repercusión, neste sector mineiro que era quen facilitaba os 
materiais, para a mesma. 

A lousa se exporta fóra das nosas fronteiras sendo Alemaña, Francia e o 
Reino Unido os principáis consumidores aló menos ata o de agora. Estes 
países tamén están a padecer a crise, pero non de forma tan crúa nese 
sector, xa que tampouco tiveran a burbulla inmobiliaria tan inflada como en 
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¡¡¡I Grupo Parlamentario iiM__™i______™ 

España. Polo que se están a recuperar nese senso algo antes, o que sen 
dúbida ten mellorado a situación das nosas explotacións. 

Pero, o problema estivo moi presente e aínda o está, especialmente, no 
sector dos colocadores. Uns 1.300 traballadores se dedicaban a colocar a 

partido dos lousa nos tellados dos edificios en construcción ao longo de todo o Estado. 
deGaíicia Mais agora tan só quedan uns centos, xa que ao parar a construcción 

quedáronse sen traballo. 

Isto tivo unha grande repercusión en Valdeorras. Polo que a instancias do 
sector, o Gobernó anterior puxera en marcha o Plan Lasa para parados da 
lousa, plan que, por certo, foi inmediatamente eliminado polo Gobernó 
popular. 

Ademáis, dende o noso Grupo Parlamentario se ten formulado a posta en 
marcha dun Plan Renové Tellados como unha oportunidade para aumentar 
a demanda de lousa, o traballo para os colocadores e como non, tamén, 
para aplicar ás novas cuberías medidas que favorezan o aforro enerxético. 
Pero, desgraciadamente, os Populares de novo non estiveron de acordó e 
non nos apoiaron eos seus votos. 

Tamén temos solicitado medidas específicas a través do Igape para este 
sector tan castigado por padecer dobre crise: a crise económica e a 
inmobiliaria ao mesmo tempo, pero sen éxito. 

Incluso, no último Debate sobre o Estado da Autonomía, fai tan só uns 
meses, solicitábamos ao Gobernó galego a priorización dos materiais 
propios (lousa, granito,...) na construcción de vivenda protexida e edificios 
públicos, pero de novo o Partido Popular votou en contra. 

Agora nos enfrontamos a unhas eleccións municipais e resulta que na 
candidatura que o Partido Popular presenta para o Barco de Valdeorras, a 
principal vila desta comarca pizarreira, aparece o Sr. director xeral de 
Minas como un candidato máis. 

O curioso é que nin é de Valdeorras nin parecerá coa súa xestión ter estado 
moi preocupado polos problemas desta comarca. 
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Por todo o exposto, a deputada que asina formula as seguintes preguntas 
para a súa resposta escrita: 

1. Cales son as medidas específicas que o Gobernó popular na Xunta de 
Galicia vai implantar ñas minas da Comarca de Valdeorras dado o 

d o S compromiso da Dirección Xeral de Minas coa candidatura do Barco? 
^ 2. Que medidas vai comprometer na campaña a Dirección Xeral de 

Minas na Comarca de Valdeorras, tendo en conta a implicación do 
Sr. Tahoces na candidatura á Alcaldía do Barco? 

3. Sería posible a posta en marcha dun Plan Renové para os tellados de 
lousa como están a demandar os colocadores? 

4. Vaise poñer en marcha algunha liña específica dentro do Igape que 
contemple as especifidades do sector da lousa? En que consistiría 
exactamente? Cando entrarían en funcionamento? 

5. Estarían dispostos agora a apoiar e impulsar dende a Dirección Xeral 
de Minas unha proposta instando a que nos proxectos de 
construcción de vivenda protexida e de edificios públicos se priorice 
a utilización de lousa como demanda o sector? 

6. Cal foi a razón que tivo o director xeral de Minas para reforzar coa 
súa presencia a lista do Partido Popular na Comarca de Valdeorras e 
non na de Porriño? 

7. Considera a Xunta de Galicia positiva esa participación dos 
membros do Gobernó ñas candidaturas municipais? Forma parte 
esta medida do compromiso de rexeneración democrática 
comprometido polo Sr. Feijóo no seu contrato con Feijóo? 

Pazo do Parlamento, 18 de outubro de 2011 

Asdo.: Carmen Acuña do Campo 
Deputada do G.P. dos Socialistas de Galicia 

Asinado dixitalmente por: 

María del Carmen Acuña do Campo na data 19/10/2011 9:56:55 
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Á Mesa do Parlamento 

Bieito Lobeira Domínguez, deputado do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do Regulamento da Cámara, presenta a 

seguinte Pregunta, para a súa resposta escrita, relativa ás medidas que se 

adoptarán para incrementar a presenza da lingua galega nos medios de comunicación 

de titularidade privada. 

Apenas dous anos de Gobernó do Partido Popular supuxeron xa a eliminación 

de varios medios de comunicación en galego, tanto impresos como en soporte dixital, 

mais tamén a redución da porcentaxe destinada ao noso idioma naqueles medios que 

utilizan o español como lingua vehicular e de referencia, até límites absolutamente 

residuais. 

A día de hoxe hai medios de comunicación que non respectan o idioma 

utilizado en declaracións, comunicados ou intervencións públicas cando se realizan 

en galego. Mesmo hai quen vulnera a oficialidade toponímica vigorante dende hai 28 

anos na Lei 3/1983 de Normalización Lingüística. 

Estas son as razóns que levan ao B N G a formular as seguintes preguntas para 

a súa resposta escrita: 

1 .a) Que dados posúe o Gobernó galego sobre o uso, en termos porcentuais e 

por seccións, en cada un dos medios de comunicación de titularidade privada en 

soporte papel impreso, radiofónico e televisivo que operan na Galiza? 
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2. a) Dáse por satisfeito con esta situación? 

3. a) Adáptase esta situación ao disposto na Carta Europea de Linguas 

Rexionais ou Minoritarias no tocante aos medios de comunicación? 

4. a) Ten previsto adoptar medidas para incrementar a presenza do galego 

nestes medios? 

5. a) En caso positivo, cales, e en que prazo se farán efectivas? 

6. a) Especificamente, ten previsto vincular de xeito efectivo e real a política de 

axudas, contratos e convenios eos medios de comunicación, ao incremento da 

presenza do galego e ao respecto ás declaracións ou comunicados realizados neste 

idioma? 

7. a) Cales son os obxectivos do Gobernó galego, en materia lingüística, neste 

ámbito? 

Santiago de Compostela, 19 de outubro de 2011. 

Asdo.: Bieito Lobeira Domínguez 

Deputado do G.P. do B N G . 

Asinado dixitalmente por: 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

Carlos Aymerich Cano, deputado pertencente ao Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

apresenta a seguinte Pergunta para a sua resposta escrita, relativa ao mantemento da 

obra social de NovaCaixaGalicia tras da súa conversión en banco. 

Valorada en apenas 181 M€ (menos do 12% do seu valor en libros) a participación de 

N C G no novo banco redúcese ao 6,83% do capital. Descontada a desastrosa xestión 

dos directivos que PP e PSOE mantiveron á frente do proceso de fusión, chama a 

atención que o 46% do mercado financeiro galego, 77.000 M€ en activos e un 

importante patrimonio inmobiliario e artístico vallan só, para o Banco de España, 181 

M€. Mais foi nestas condicións que o presidente da Xunta autorizou a bancarización 

de N C G sen reparar, polos vistos, en que dése xeito esganaba unha obra social que 

ocupa a 338 traballadores de N C G e que de media nos últimos anos supuxo arredor de 

90 M€ de investimento - nen sempre acertado - e colaboración con innúmeras 

actividades sociais e culturáis. Unha obra social da que dependen un número 

importante de entidades e asociacións que, especialmente nun momento en que a 

Xunta está a eliminar axudas e convenios en materia social e cultural, carecen de 

alternativas reais para manteren as súas actividades e servizos. 

Repárese en que segundo o plano de negocio de N C G Banco este dedicaría nos 

próximos anos a dividendos un 30% dos seus beneficios. Así as cousas a obra social 

debería financiarse co 6,83% desa cantidade ou, o que é o mesmo, 1,4 M€ en 2012 e 
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cantidades ainda máis reducidas nos exercicios seguintes que se verían 

complementadas cuns remanentes de 90 M€ a repartir entre 2012 e 2016. 

Así as cousas, formúlanse as seguintes cuestións: 

Que medidas vai adoptar a Xunta para garantir a continuidade da obra social de NCG? 

Que cautelas foron adoptadas para manter a obra social antes da autorizar a conversión 

de N C G en banco? 

Está desposta a Xunta a asegurar un investimento medio en obra social non inferior ao 

nivel medio dos últimos cinco anos reorientándoa cara a atención das necesidades 

sociais reais e a promoción e divulgación da cultura galega? 

Santiago de Compostela, a 19 de Outubro de 2011 

Asdo.: Carlos Aymerich Cano 

Deputado do G.P. do B N G 

Asinado dixitalmente por: 

Carlos Ignacio Aymerich Cano na data 19/10/2011 12:56:04 
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Á Mesa do Parlamento 

Emma Alvarez Chao, deputada do Grupo Parlamentario Popular 
de Galicia, ao abeiro do disposto no Artigo 152 e concordantes do 
Regulamento da Cámara, presenta ante esa Mesa, a seguinte 
Pregunta para a súa contestación por Escrito. 

A siniestralidade laboral reduciuse en Galicia nun 17,20% nos oito 
primeiros meses deste ano, cunha baixada xeneralizada ñas catro 
provincias galegas. 

No mes de agosto de 2011 producíronse 2.563 accidentes fronte 
aos 2.802 accidentes ocorridos no mesmo mes do ano anterior. 
Destes accidentes 2518 foron leves, 41 graves e 4 mortais. 

Os accidentes mortais con tractores convertíronse no campo galego 
nunha palpable preocupación a consecuencia da alta siniestralidade 
e as súas consecuencias motivadas fundamentalmente polo vuelco. 

Na provincia de Lugo, no Concello de Pastoriza falecía un 
octoxenario o pasado 21 de agosto a consecuencia de volcar o 
tractor que conducía sendo unha das últimas víctimas mortais. A 
última foi un sesaxenario melidense o pasado 10 de outubro 
mentras realizaba labores de limpeza nunha finca. 

Na nosa Comunidade pasan da ducia no que vai de ano as víctimas 
mortais por accidentes en tractores, aínda que estes datos non se 
encontren reflexados ñas estatísticas do ISSGA (Instituto Galego 
para a Saúde e a Seguridade Laboral) debido a que estes 
accidentes non son considerados laboráis na maior parte dos casos 
ao non estar producidos por individuos dados de alta na seguridade 
social, é dicir sendo un porcentaxe alto persoas xubiladas, dato que 
unido a que segundo estudios recentes o parque móbil agrario ten 
máis de 20 anos e segué en uso, fan unha verdadeira bomba de 
reloxería no agro. 
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Segundo o Rexistro Oficial de Maquinaria Agrícola (ROMA) en 
Galicia hai 131.000 tractores dos que están en uso ao redor duns 
120.000 dos cales 39.600 superan os 20 anos de antiguedade. 

Por outra banda, dende o ano 2007 faleceron en Galicia preto de 30 
persoas en accidentes en tractores en carretera ou en zona rural. 

Polo exposto, a deputada asinante, formula as seguintes preguntas: 

1. - ¿A qué número de persoas chegou a campaña de información 
do uso da maquinaria agrícola da Consellería de Medio Rural 
e o ISSGA ? 

2. - ¿Ten pensado a Xunta de Galicia continuar coa campaña de 
información do uso da maquinaria agrícola facendo especial 
fincapé en materia de seguridade e responsabilidade? 

3. - A xuízo da Xunta de Galicia, ¿cal é o motivo que está detrás 
dos accidentes mortais producidos no agro relacionados eos 
tractores agrícolas? 

4. - ¿Ata onde chegan as competencias da Xunta de Galicia no 
relacionado ao control da idade de conducción dos tractores 
agrícolas? 

5. - ¿Qué inspeccións teñen que superar os tractores agrícolas 
para a súa circulación e con que periodicidade? 

6. - Na actualidade, ¿cales son os requisitos mínimos para 
conducir un vehículo agrícola, e nomeadamente os tractores? 

Santiago de Compostela, 19 de Outubro de 2011 
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Asinado dixitalmente por: 

Maria Emma Álvarez Chao na data 19/10/2011 13:16:49 
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Á Mesa do Parlamento 

Tereixa Paz Franco, deputada do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presenta a seguinte Pregunta para a súa resposta escrita, relativa ao impacto 

dos incendios das últimas semanas na actividade gandeira e das medidas a 

adoptar para paliar a situación. 

Na recente vaga de incendios que se produciu ñas últimas semanas 

resultaron arrasadas miles de hectáreas de monte que viñan sendo utilizadas 

polos gandeiros, fundamentalmente ñas zonas de montaña, para a alimentación 

do seu gando en extensivo. 

A intensidade da afectación dos incendios vai provocar que en moitas 

comarcas, nomeadamente no Macizo Central Ourensán, A Baixa Limia ou 

Couso- Frieira e Viana, a imposibilidade de poder coa actividade gandeira que 

viñan desenvolvendo na actualidade. A xuízo do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego non pode ficar alleo á incerteza á que hoxe se enfrontan os 

gandeiros afectados entorno ao futuro das súas explotacións e da súa actividade 

económica. 

Estas son as razóns polas que o Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego, a través da deputada asinante formula a seguinte Pregunta 

para a súa resposta escrita: 
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Ia) Ten feito algunha avaliación da magnitude dos danos que os incendios 

provocaron nos montes que os gandeiros empregan para o pasto? 

2a) De ser así, cales son eses danos? 

3a) Como afectan eses danos á posibilidade de continuar realizando o 

aproveitamento do monte para o pastoreo? 

4a) Que afectación ten esta situación ás explotación gandeiras das 

comarcas afectadas? 

5a) Considera que compromete o futuro destas? 

6a) Ten previsto establecer algún tipo de actuación que permita paliar a 

afectación e as perdas aos gandeiros? 

7a) De ser así, que medidas e cando se van implementar? 

8a) Existe a posibilidade de impulsar algunha liña de axudas aos gandeiros 

afectados para afrontar as perdas ocasionadas? 

Santiago de Compostela, 19 de Outubro de 2011 

Asdo. Tereixa Paz Franco 

Deputada do G.P. do B N G 
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Asinado dixitalmente por: 

María Tereixa Paz Franco na data 19/10/2011 13:26:42 
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Grupo Parlamentario 

Á Mesa do Parlamento 

Concepción Burgo López, Francisco Cerviño González, 
Guillermo Meijón Couselo e Xoaquín M a Fernández Leiceaga, 

partido dos deputada e deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 
Socialistas ± J. ± * 

de Galicia Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do 
Regulamento da Cámara, presenta ante esa Mesa a seguinte Pregunta para 
a súa resposta escrita. 

A Consellería de Cultura e Turismo vén de anular a través da Orde de 5 de 
outubro de 2011, publicada no Diario Oficial de Galicia do 18 de outubro 
de 2011, a convocatoria de axudas, en réxime de concorrencia competitiva, 
a fundacións, asociacións e institucións culturáis que desenvolven as súas 
actividades en Galicia, para o seu funcionamento e para a realización de 
programas e actividades culturáis, publicada no Diario Oficial de Galicia de 
13 de xuño de 2011. Desta maneira, se anulan axudas por valor de 50.000 € 
imputadas os orzamentos de 2011, e de 250.000 € ao orzamento de 2012. 

En total 300.000 € que se unen a outros 300.000 € en axudas a asociacións, 
fundacións e entidades culturáis sen ánimo de lucro para o equipamento e a 
mellora dos seus locáis, anuladas por orden de 7 de setembro e publicada 
no Diario Oficial de Galicia de 15 de setembro. 

Da mesma maneira foi anulada a convocatoria de 12 de xaneiro para 
subvencionar as melloras de equipamento e dos locáis culturáis dos 
concellos cunha contía de 600.0006. 

A anulación destas liñas de subvención deixa sen ningunha axuda no ano 
2011 a asociacións, fundacións e entidades culturáis, e restrinxe as axudas 
para o ano seguinte, é dicir, a cultura de base galega non vai ser apoiada 
pola Consellería de Cultura e Turismo nos anos 2011 e 2012, cando xa 
reduciu fortemente calquera apoio nos anos anteriores. 

Os socialistas galegos consideramos inaceptable que a cultura de base de 
noso país este sendo afogada pola Consellería de Cultura mentres está a 
subvencionar e organizar eventos para un escaso público e que non deixan 
ningunha impronta nos nosos creadores e ñas nosas industrias culturáis. 
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Esta situación é tamén inadmisible polo procedemento seguido de anular 
convocatorias realizadas fai moitos meses que fai perder toda credibilidade 
á Consellería de Cultura e a Xunta de Galicia 

1 .a) Como pode explicar o conselleiro de Cultura e Turismo a anulación de 
todas as axudas a asociacións, fundacións e entidades culturáis? 

2. a) Que consecuencias considera que teñen estas decisións sobre a cultura 
de base de Galicia? 

3. a) Considera o sr. conselleiro de Cultura que as asociacións e entidades 
culturáis non requiren de ningún apoio da Xunta de Galicia? 

3. a) Non considera que o procedemento seguido é absolutamente desleal 
cas asociacións e entidades culturáis e que resta toda credibilidade a Xunta 
de Galicia? 

4. a) Considera o sr. conselleiro que é máis importante seguir organizando 
espectáculos efémeros, moitos deles para escaso público, que apoiar áss 
asociacións culturáis? 

Pazo do Parlamento, 19 de outubro de 2011 

Asdo.: Concepción Burgo López 
Francisco Cerviño González 
Guillermo Meijón Couselo 
Xoaquín M a Fernández Leiceaga 

Deputada e deputados do G.P. dos Socialistas de Galicia 

Partido dos 
Socialistas 
de Galicia 

Polo exposto, a deputada e deputados asinantes formulan as seguintes 
preguntas: 

Asinado dixitalmente por: 
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Á Mesa do Parlamento 

María do Carme Adán Villamarín e Ana Luisa Bouza Santiago, deputadas do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta 

escrita. 

O Centro de Saúde de Tui sofre unha grande sobrecarga de traballo. Esta situación, 

que se ven rexistrando desde fai xa bastantes anos, provoca unha forte preocupación 

entre os traballadores e traballadoras do centro de saúde e tamén entre os usuarios e 

usuarias. 

Esta situación vese agravada no servizo de pediatría que, tal como se manifesta desde 

o propio centro de saúde, está baixo mínimos. Por iniciativa do grupo parlamentar do 

B N G aprobouse por unanimidade no Parlamento de Galiza, durante o debate anual de 

política xeral de marzo de 2010, a proposta de Resolución n°10. Dita proposta 

afirmaba: "O Parlamento de Galiza insta a Xunta de Galiza a realizar as xestións 

oportunas para contratar durante o 2010 un/ha novo/a pediatra para o Centro de 

Saúde de Tui". 

Dado que esta contratación non se produciu a situación empeorou. De feito, 

durante a presente semana foi colocado un cartel na porta da consulta de pediatría do 

Centro no que reza o seguinte: "a causa dos recortes orzamentarios da Consellería de 

Sanidade non se realizarán revisions a nenos maiores de dous anos". 
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Por isto, formúlanse as seguintes preguntas: 

1. É certo que os nenos e nenas adscritas ao Centro de Saúde de Tui non terán 

dereito a revisión se sobrepasan a idade de dous anos? 

2. Pensa a Consellaría de Sanidade contratar a un novo/a pediatra para o 

Centro de Saúde de Tui como se comprometeu na proposta de resolución no ano 2010 

a instancias do BNG? 

Santiago de Compostela, 19 de outubro de 2011 

Asdo.: María do Carme Adán Villamarín 

Ana Luisa Bouza Santiago 

Deputadas do G.P. do BNG. 

Asinado dixitalmente por: 

Maria do Carme Adán Villamarín na data 19/10/2011 16:48:46 

Ana Luisa Bouza Santiago na data 19/10/2011 16:48:52 

169445



PARLAMENTO DE GALICIA 
REXISTRO XERAL ENTRADA 
Data asento: 20/10/2011 12:32 

N° Rexistro: 72540 
Data envió: 20/10/2011 12:32:49.423 

OFICINA PARLAMENTAR 
Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 
Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.es 
15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

Á Mesa do Parlamento 

Fernando Branco Parga e Teresa Táboas Veleiro, deputado e deputada do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do 

Regulamento da Cámara, presenta a seguinte Pregunta para a súa resposta escrita. 

O DOG n° 183, do 23 de setembro do 2011, publica a resolución da Consellaría de 

Economía e Industria pola que se somete a información pública o proxecto de 

explotación, estudo de impacto ambiental e plan de restauración da concesión de 

explotación Lousa n° 3080, no Concello de Cotobade, da provincia de Pontevedra, e 

promovido por David Fernández Grande Investroc S L . 

Deste mesmo promotor, a Consellaría de Economía e Industria, tamén publicou unha 

resolución (DOG do 25 de agosto do 2010), sometendo a información pública o 

proxecto de pase a concesión de explotación derivada do permiso de investigación 

Covas 3079 e estudo de impacto ambiental, tamén situado no Concello de Cotobade 

(Pontevedra). 

Sobre esta última resolución da Consellaría de Economía e Industria, o Grupo 

Parlamentar do B N G ten solicitado vía artigo 9 do Regulamento do Parlamento 

Galego e a través dunha pregunta para resposta por escrito, información sobre esa 

concesión, sen que tivésemos ningunha resposta da Consellaría. 

Por este motivo, o Grupo Parlamentar do BNG formula as seguintes preguntas: 

1 .a) Vai ter en conta, a Consellaría de Economía e Industria, a posición acordada 
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no Pleno do Concello de Cotobade de rexeitamento a estas concesións? de non ser 

así, cal ou cales son os motivos? 

2. a) Que relación existe entre o permiso de Covas 3079 e Lousa 3080? 

3. a) Unha vez remate o prazo de presentación de alegacións á concesión Lousa 

3080, cales son as alegacións presentadas e por quen foron promovidas? 

4. a) Cal é a contestación da Xunta a todas e cada unha destas alegacións? 

Santiago de Compostela, 20 de outubro de 2011. 

Asdo.: Fernando Branco Parga 

Teresa Táboas Veleiro 

Deputado e deputada do G.P. do BNG. 

Asinado dixitalmente por: 

Fernando Branco Parga na data 20/10/2011 12:23:24 

Teresa Táboas Veleiro na data 20/10/2011 12:23:34 
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Á Mesa do Parlamento 

Ana Belén Pontón Móndelo e Ana Luisa Bouza Santiago, deputadas do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do Regulamento da 

Cámara, presentan a seguinte Pregunta, para a súa resposta escrita, relativa ao 

prazos que manexa a Xunta de Galiza para iniciar e finalizar a construción dos 

centros de saúde de Galeras e Conxo no concello de Santiago de Compostela. 

O concello de Santiago de Compostela presenta deficiencias en relación coa atención 

sanitaria primaria. Os centros de saúde de Vite, As Fontiñas e Conxo e o ambulatorio 

Concepción Arenal son totalmente insuficientes para atender ás case 130.000 persoas 

asignadas ás cotas médicas dotadas na cidade. Hai problemas de espazo e persoal, 

que por exemplo, impiden a ampliación da quenda de mañá -a máis demandada- en 

todo Santiago. 

Estas condicións obxectivas xustifican a demanda que existe de dotar ao concello de 

Santiago de dous novos centros de Saúde, un en Galeras e outro en Conxo. 

Compromisos, que logo de dous anos e medio, a Xunta de Galiza ignorou. De feito, a 

pesar do compromiso adquirido publicamente polo Gobernó galego de inicialos no 

ano 2010, a realidade é que estas obras non foron licitadas. O horizonte non semella 

claro e temémonos que estas obras non se inicien neste ano.. 

Ao G. P. do B N G preocúpalle o desleixo da Xunta de Galiza neste ámbito, así como, 

a intención manifesta de privatizar a súa construción. Seguimos apostando porque a 

dotacións e xestión do sistema sanitario teñen que ser públicas, tanto por seren máis 
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baratas, como por considerarmos que só desde o ámbito público se pode garantir unha 

atención igualitaria e de calidade a toda a poboación. 

Polo dito, formulamos as seguintes preguntas para a súa resposta escrita: 

1 .a) Que razóns levan a Xunta de Galiza a non ter iniciado a construción dos Centros 

de Saúde de Galeras e Conxo tal e como tifian anunciado publicamente? 

2.a) En que data prevé a Xunta de Galiza licitar a construción do Centro de Saúde de 

3. a) En que data prevé a Xunta de Galiza finalizar a construción do Centro de Saúde 

de Galeras? 

4. a) En que data prevé a Xunta de Galiza licitar a construción do Centro de Saúde de 

5. a) En que data prevé a Xunta de Galiza finalizar a construción do Centro de Saúde 

de Conxo? 

6. a) Vai a Xunta de Galiza desbotar o sistema PFI por ser máis gravoso para as arcas 

públicas e privatizar ámbitos da sanidade pública? 

Santiago de Compostela, 20 de outubro de 2011. 

Asdo.: Ana Belén Pontón Móndelo 

Ana Luisa Bouza Santiago 

Deputadas do G.P. do BNG. 

Galeras? 

Conxo? 

Asinado dixitalmente por: 
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Á Mesa do Parlamento 

Bieito Lobeira Domínguez, María do Carme Adán Villamarín e Ana 

Belén Pontón Móndelo, ao abeiro do Regulamento da Cámara, presenta a seguinte 

Pregunta, para a súa resposta escrita, relativa ao cese/demisión do Director do 

Museo do Mar de Galiza e ás previsións de futuro desta entidade. 

Ven de se facer público o cese/demisión de Pablo Carrera na súa 

responsabilidade de Director do Museo do Mar de Galiza. Todo indica, segundo 

diversas informacións, que esta situación é debida ao forte recorte de finanzamento 

que sufrirá esta institución, que poderla facer inviábel a continuidade do proxecto no 

futuro. 

Galiza é unha nación mariñeira. Un pobo que históricamente tivo no mar e na 

pesca os alicerces do seu desenvolvemento, e que en consecuencia foi quen de 

conformar unha cultura fortemente arraigada neses ámbitos, non se pode permitir o 

luxo de renunciar aos escasos (mais esforzados e meritorios) elementos de posta en 

valor de toda esa inxente riqueza histórica e cultural, como é o Museo do Mar de 

Galiza en Alcabre, Vigo. 

O acceso do Partido Popular ao Gobernó da Xunta de Galiza provocou efectos 

absolutamente devastadores no noso patrimonio marítimo. Á marcha forzada do 

emblemático vapor "Hidria Segundo" sumábanse a falta de apoio institucional á 

organización do Encontró de Embarcacións Tradicionais, o recorte en programas de 

coñecemento marítimo destinados á mocidade ou o controvertido anuncio -e 

posterior retirada- de construción dunha goleta e doutras embarcacións de porte 
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menor. Tócalle agora o turno ao Museo do Mar de Galiza, institución referencial no 

ámbito internacional, cun traballo exemplar no coñecemento, dignificación, 

popularización e posta en valor social do patrimonio marítimo galego. 

A falta de estratexia, ausencia de obxectivos, inactividade ou o caos 

administrativo causan desacougo entre os defensores da cultura mariñeira, que os hai 

na Galiza, e afortunadamente ben activos e animosos, en torno á Federación Galega 

de Cultura Marítima e Fluvial, e a numerosas entidades e colectivos de ámbito local. 

Contodo, o peor é constatar a existencia dunha liña política definida, acomplexada co 

propio e fascinada polo alleo, que procura a eliminación daqueles sinais de identidade 

lingüísticos e culturáis que nos conformaron históricamente como pobo diferenciado, 

como nación. Tamén no ámbito marítimo. 

Estas son as razóns que levan ao B N G a formular as seguintes preguntas para a 

súa resposta escrita: 

1 .a) Que futuro ten o Museo do Mar de Galiza? 

2. a) Que medidas se adoptarán para consolidar o seu traballo e funcionalidade? 

3. a) Con que orzamentos e calendario? 

Santiago de Compostela, 20 de outubro de 2011. 

Asdo.: Bieito Lobeira Domínguez 

María do Carme Adán Villamarín 
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Á Mesa do Parlamento 

José Manuel Lage Tuñas, Sonia Verdes Gil e Pablo Xavier López 
Vidal, deputados e deputada pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 
Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 
Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta escrita, 

Partido dos c o obxecto de coñecer que decisións políticas ten tomado o Conselleiro da 
de Galicia Presidencia respecto da ausencia, co obxecto de acudir a un evento lúdico-

deportivo en Madrid, do delegado territorial de Ourense durante o martes 18 de 
o u ^ u k r o e n p [ e n a 0 [ a ¿ e incendios na citada provincia. 

Coa provincia Ourense ardendo, cun volume moi relevante de incendios 
nos núcleos de poboación do territorio, o delegado territorial da Xunta de Galicia, 
Rogelio Martínez desapareceu o martes 18 de outubro para acudir a un evento 
lúdico-deportivo na capital de España. 

En plena ola de incendios na provincia de Ourense, o delegado territorial 
da Xunta abandonou as súas responsabilidades para acudir a un partido de fútbol 
entre o Real Madrid e o Olympique de Lyon, recordando outras pasaxes recentes 
da historia política da autonomía galega como cando unha parte do Gobernó de 
Galicia acudían a unha xornada de caza ao tempo que o noso país vivía momentos 
tráxicos coa catástrofe do Prestige. 

Alega o delegado territorial da Xunta en Ourense, a través dun medio de 
comunicación, que "non se pode estar a coordinar [a loita contra os incendios] as 
24 horas do día" e di que ñas horas que estivo ausente "xa non había nada que 
facer" pola súa banda. 

O presidente da Xunta de Galicia, Alberto Núñez Feijóo tamén recoñeceu 
en conferencia de prensa a presenza do delegado territorial da Xunta en Ourense, 
Rogelio Martínez, no estadio Santiago Bernabéu en Madrid o pasado martes 18 de 
outubro, con varios incendios de grandes dimensións activos na provincia. 

O Sr. Feijóo dixo que el non houbera ido a ningún partido de fútbol ese día 
tendo en conta a ola de incendios existente en toda a provincia de Ourense. 

O conselleiro da Presidencia deberá explicar neste Parlamento que 
decisións ten tomado diante da actitude irresponsable e frivola adoptada polo 
delegado Territorial da Xunta en Ourense. 

E imprescindible que se asuman responsabilidades políticas diante da 
tamaño despropósito, xa que de non facelo será o propio conselleiro da 
Presidencia o que asuma os feitos perpetrados polo propio delegado Territorial da 
Xunta en Ourense. 
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Existe unha absoluta falta de respecto aos veciños e veciñas de toda a 
provincia de Ourense que tiñan que estar loitando eos seus propios medios diante 
duns incendios que puxeron en risco medios materias e a vida dunhas cantas 
persoas. 

Partido dos 
Socialistas 
de Galicia 

Polo anteriormente exposto, os deputados e a deputada 
formulan as seguintes preguntas para a súa resposta escrita: 

que asman 

1.a) Que decisións políticas ten tomado o Sr. conselleiro da Presidencia 
respecto da ausencia, co obxecto de acudir a un evento lúdico-deportivo en 
Madrid, do delegado territorial de Ourense durante o martes 18 de outubro en 
plena ola de incendios na dita provincia? 

2. a) Cando tivo coñecemento o Sr. conselleiro da Presidencia da ausencia 
do delegado territorial da Xunta en Ourense en plena ola de incendios? 

3. a) Solicitou autorización o dito Delegado Territorial para acudir a un 
partido de fútbol mentres ardía unha parte importante de superficie forestal na 
provincia de Ourense? 

4. a) Que explicacións pode dar o conselleiro da Presidencia pola 
irresponsable e frivola actuación do delegado Territorial da Xunta en Ourense 
diante da ola de incendios que afecta a toda a provincia? 

Pazo do Parlamento, 20 outubro de 2011 

Asdo.: José Manuel Lage Tuñas 
Sonia Verdes Gi l 
Pablo Xavier López Vidal 

Deputados e deputada do G.P. dos Socialistas de Galicia 

Asinado dixitalmente por: 

José Manuel Lage Tuñas na data 20/10/2011 18:05:52 

Sonia Verdes Gil na data 20/10/2011 18:05:55 
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Pablo Xabier López Vidal na data 20/10/2011 18:05:59 

Partido dos 
Socialistas 
de Galicia 
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Á Mesa do Parlamento 

María do Carme Adán Villamarín, deputada do Grupo Parlamentar do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do Regulamento da Cámara, presenta a 

seguinte Pregunta para a súa resposta escrita. 

A Resolución do 26 de maio de 2011, da Dirección Xeral de Educación, Formación 

Profesional e Innovación Educativa, pola que se regulan, con carácter experimental, 

os contratos-programa e se establecen as bases para a convocatoria e selección de 

programas dirixidos á mellora do éxito escolar nos centro docentes de educación 

primaria e secundaria, dependentes da Consellaría de Educación e Ordenación 

Universitaria, foi publicada o 10 de xuño de 2011. 

Esta resolución incorporaba os programas para previr o abandono escolar no marco 

dos contratos-programa. A día de hoxe, 3 de novembro de 2011, os centros de ensino 

que solicitaron tales contratos-programa non saben nada ao respecto. Isto implica que 

non poden organizar as actividades para mellorar o éxito escolar, nin previr o 

abandono escolar, solicitadas para esta primeira avaliación. Por isto formúlanse as 

seguintes preguntas: 

1. Cantos centros solicitaron os contratos-programa? 

2. Que orzamento adicará a Consellaría de Educación a este programa? 

3. En que prazo coñecerán os centros de ensino a resolución da concesión do 

programa? 

Santiago de Compostela, 3 de novembro de 2011. 
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Á Mesa do Parlamento 

María do Carme Adán Villamarín, deputada do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do Regulamento da Cámara, presenta a 

seguinte Pregunta para a súa resposta escrita. 

1. Cantos idiomas se estudan en cada unha das Escolas Oficiáis de Idiomas? 

2. Cantos grupos hai en cada unha das EOIs nos distintos idiomas? 

3. En que franxas horarias se imparten estes idiomas? 

4. Cantos alumnos e alumnas están matriculados en cada un dos grupos de 

cada idioma de cada Escola? 

Santiago de Compostela, 3 de novembro de 2011. 
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